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روحانی:

  مشکلات خوزستان باید طبق دستور رهبری
 حل و فصل شود

سال چهارم   شماره 858  یکشنبه  3 مرداد ماه 1400  14 ذی الحجه 1442   25  جولای 2021  4صفحه  2000 تومان

رییس جمهوری با اشاره به بحران کم آبی در استان خوزستان گفت: بخشی از مشکلات در این استان کم شده است و حل و فصل مسائل خوزستان طبق دستور دیروز رهبری 
باید ادامه پیدا کند.به گزارش ایسنا، حجت الاسلام  المسلمین حسن روحانی در هشتاد و چهارمین برنامه افتتاح طرح های ملی وزارت نیرو پس از استماع گزارش وزیر نیرو از 
سفر به خوزستان، گفت: برای همه ما مردم خوزستان و خود خوزستان دارای ابعاد و اهمیت ویژه ای است؛ خوزستان سرزمین زرخیز و استان مرزی و بسیار مهم ما است و 

مردم خوب این سرزمین همواره مدافع خوبی از ایران اسلامی و مردم خود بوده اند. mamlekatonline.ir
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مهدی صولی
امروزه حکمرانی در چهار ســطح سیاست گذاری، 
تنظیم گری، تسهیل گری و ارائه خدمات، کاربردی 
عملی پیدا کرده اســت. حکمرانی نوین، شکلی از 
اعمال حاکمیت اســت که با تغییر تلقی ســنتی از 
توزیع قدرت، دیگر دولــت را به عنوان تنها توزیع 
کننده انحصاری قدرت و قدرت بلامنازع در کنترل 

عمومی و ارائه خدمات تلقی نمی کند.
بر مبنــای این نگرش، قدرت فقط در اختیار دولت 
نیســت؛ بلکه احزاب، اصناف، سازمان های مردم 
نهاد، ســازمان های مذهبی، شبکه های اجتماعی 
و موارد مشابه نیز می توانند بر فرایند توزیع قدرت 
و ارائه خدمات عمومــی تاثیرگذار بوده و در هدف 
اصلــی حکومت که تامین منفعت عمومی و تحقق 

رضایت عمومی است؛ نقش آفرینی کنند.
ســوال مهم این است که چگونه اغلب کشورهای 
جهان با پذیرش این تحول مفهومی، بر ســرعت 
پیشرفت و توســعه بر مدار پاسخگویی عقلانی به 
مشــکلات عمومی و رفع آن هــا پرداخته اند، اما 
ما ایرانیــان همچنان با ابَرَمشــکلاتِ ملی مواجه 
هســتیم؟ آیا آن گونه که برخی فعالان سیاســی 
در روزهای اخیر گفته اند مشــکل در عدم استقرار 
دولتِ یک دســت با دیگر اجزای حاکمیت بوده و 
اکنون، با استقرار دولت سیزدهم، مشکلات کشور 

برطرف خواهد شد؟
جناب آقای حجت الاســلام و المسلمین رئیسی در 
نشست ویژه بررسی مســائل خوزستان، گفته اند: 
»برای خوزســتان اســتاندار ویژه تعیین می کنیم 
و دســتور تشکیل شــورای راهبردی برای استان 

خوزستان را صادر خواهیم کرد.«
دغدغه ای بســیار متین و خوب؛ اما مگر تا به حال 
مسایل خوزستان در جلسات راهبردی و شوراهای 
عالی مورد بررسی قرار نگرفته است؟ پس چرا هنوز 
مشکلات این استان پابرجاست؟ و آیا یک استاندار 
ویژه می تواند این مشــکل را حــل کند؟ البته که 

پاسخ روشن است. 
بنابرایــن برادرانــه از حضور مشــاوران و تصمیم 
سازان محترم دولت ســیزدهم، استدعا دارم که از 
همین روزهای نخست، برای برون رفت از بحران 
های متراکم و انباشته ای که فراروی کشور است، 
بــه جای تمرکز و بازگشــت به الگوهای ســنتی 
حکمرانی، به بازتعریف سطوح چهارگانه حکمرانی 
نوین، متناســب با الزامات زیست بوم ایرانِ امروز 

مبادرت ورزند. 
ادامه در همین صفحه

راهکار حل ابَرَمشکلاتِ خوزستان

صادرات بهاری  به کشورهای 
حاشیه خزر به 32۹ میلیون دلار 

رسید

برای رفع مشکلات آب خوزستان 
باید تکمیل طرح آبرسانی غدیر در 

اولویت دولت باشد

 دستور وزیر بهداشت 
 برای آغاز واکسیناسیون

 5 گروه جدید

  اجرای ابَرَ پروژه
 آب شیرین کن ها را تکلیف 

قانونی می کنیم

پروژه جاسک فرصت خوبی 
برای انتقال ظرفیت های نفتی 

ایران را فراهم می کند
سخنگوی گمرک گفت: در فصل بهار بیش از یک 
میلیون و ۲۴ هزار تن کالای ایرانی  به ارزش ۳۲۸ 
میلیون و ۹۱۷ هزار دلار به چهار کشــور روســیه، 

آذربایجان، ترکمنستان و قزاقستان صادر شد.

بازرس کل امور نیرو و ارتباطات ســازمان بازرسی 
کل کشــور گفت: برای رفع مشکلات آب استان 
خوزستان باید تکمیل طرح آبرسانی غدیر در اولویت 

دولت و وزارت نیرو باشد در...

وزیر بهداشــت طی نامه ای به معاون بهداشت، 
دســتور داد تا لیســت گروه هــای جدید برای 
واکسیناســیون علیه کرونا را اعلام کند.در نامه 

دکتر سعید نمکی، وزیر بهداشت، خطاب به...

ســخنگوی هیئت رئیســه مجلس با انتقاد از 
سهم یک درصدی ایران از آب شیرین کن های 
خلیــج فارس گفت: مجلس ایــن ابَرَ پروژه را 

تعیین تکلیف قانونی می کند.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی پروژه جاسک را فرصت خوبی 
برای انتقال ظرفیت های نفتی ایران و کم کردن برخی 

محدودیت ها دانست که دشمنان به دنبال آن بودند.

   اقدامات مجلس معیشت مردم را قفل کرده است
 تحلیل موسوی لاری از دولت سیزدهم و مشکلات پیش روی کشور

 روز خوب کاروان ایران در توکیو با آرش طلایی و برد شیرین والیبالیست ها

 پرستاری که هم با کرونا جنگید هم برایمان طلا گرفت

یک کارشــناس صنعت خودرو می گوید: دولت 
آقای رییســی در حوزه خودرو نمی شــود گفت 
با ابرچالش روبه رو اســت، اصلا وسط ابرچالش 
است. بر همین اساس، چاره ای ندارد جز این که 
عقلایی و بــا نخبگان واقعی، نــه نخبه نماها، 

برای چالش های کشور فکری کند.
روزهــا برای آغــاز به کار دولت ســیزدهم به 
شــماره افتــاده و در چنین شــرایطی، به نظر 
می رســد بازارها در انتظار اتفاقاتی نشســته اند 
که احتمالا در دولت آینده رخ خواهد داد. بازار 
خودرو و به خصــوص خودروهای وارداتی نیز 
از این قاعده مســتثنی نبوده و با وجود افزایش 
اما در ســمت تقاضا  صف های فروش خودرو، 

نگاه ها مملو از ریســک احتمالی در بازار حاکم 
اســت؛ بازاری که از ســال ۹۷ بــا ممنوعیت 
واردات خــودرو، درگیر تغییرات قیمتی بســیار 
شد. بر همین اســاس، به اعتقاد کارشناسان و 
فعالان بازار خودرو، یکی از مهم ترین تغییراتی 
که می توانــد در آغاز به کار دولت ســیزدهم 
بیاورد، آزادسازی  ارمغان  برای حوزه خودرو به 

دوباره واردات خودرو به ایران است.
فربــد زاوه، کارشــناس صنعــت خــودرو در 
گفت وگــو با خبرآنلاین درباره وضعیت احتمالی 
واردات خودرو در دولت ســیزدهم می گوید: به 
نظر می رســد فضای اقتصــادی ایران در دوره 

آقای رییسی بازتر از دوره...

پیش بینی قیمت خودروهای وارداتی در دولت آینده

 سیاست واردات خودرو در 
دولت سیزدهم چه تغییری می کند؟
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

آگهي فراخوان عمومي شماره 1400/1006 
)مناقصه عمومي يك مرحله اي )فشرده( همراه با ارزيابي کيفي (

شركت آب و فاضلاب استان بوشهر در نظر دارد انجام پروژه هاي زير را به شرح ذيل به شركت هاي واجد صلاحيت واگذار نمايد ، لذا از كليه شركت هاي 
خدماتي كه داراي تاييد صلاحيت معتبر از اداره كار و امور اجتماعي به علاوه تاييديه دفتر مركزي حراست وزارت نيرو يا گواهينامه انتظام هستند دعوت 
بعمل مي آيد كه از ساعت 10 روز پنجشنبه مورخ 1400/04/31 لغايت ساعت 18 روز سه شنبه مورخ 1400/05/05 جهت خريد اسناد ارزيابي کيفي 

و مناقصه به سامانه ستاد به نشاني www.setadiran.ir مراجعه نمايند.

مبلغ تقريبي موضوع
برآورد )ريال(

مدت اجرا 
)ماه(

مبلغ تضمين شرکت 
در فرآيند ارجاع کار

کد فراخوان در سامانه 
ستاد

انجام برخي از فعاليت هاي امور خدمات اداري 
66,585,897,504121,251,000,0002000001344000009شرکت )در قالب تآمين نيروي انساني شرکت(

توضيحات : 
1  تضمين بايستي به صورت ضمانت نامه بانكي به نفع شركت آب و فاضلاب استان بوشهر ارائه گردد.

2  قيمت خريد اسناد 1,000,000 ريال مي باشد .كه مي بايست به حساب شماره 5-741393-11-2802 نزد بانك مهر ايران شعبه مركزي بوشهر 

)حساب شبا شماره IR440600280201100741393005 نزد بانك مهر ايران شعبه مركزي بوشهر( واريز گردد.
3  تضمين شركت در فرآيند ارجاع بايستي به صورت ضمانت نامه بانكي به نفع شرکت )آب و فاضلاب استان بوشهر( ارائه گردد.

4  هزينه درج آگهي در روزنامه در دو نوبت طبق تعرفه آزاد و کارمزد سامانه ستاد به عهده برنده مناقصه مي باشد. 

5  آخرين مهلت بارگذاري مدارک به صورت الکترونيکي در سامانه ستاد تا ساعت 9 صبح روز شنبه مورخ 1400/05/16 مي باشد . تنها پاکت » الف « 

) تضمين شرکت در فرآيند ارجاع کار ( مي بايست به صورت فيزيکي تا ساعت 9 صبح روز شنبه مورخ 1400/05/16  به دفترحراست و امور محرمانه 
شرکت تحويل گردد.

6  پاكت هاي مناقصه در ساعت 10 صبح روز شنبه مورخ 1400/05/16 گشوده خواهد شد . حضور يك نفر به عنوان نماينده شركت همراه با معرفي 

نامه در جلسه بازگشايي پاكتها بلامانع مي باشد . 
7  كليه اسناد و مدارك ارائه شده و اسناد مناقصه مي بايست به مهر و امضاء مجاز و تعهد آور برسد.

8  مدت اعتبار پيشنهادها بايد حداقل سه ماه پس از تاريخ افتتاح پيشنهادها بوده و اين مدت بايد براي سه ماه ديگر نيز قابل تمديد باشد.

9   به پيشنهادهاي فاقد امضاء ، مشروط ، مخدوش و پيشنهادهايي كه پس از انقضاء مهلت مقرر در آگهي واصل شود مطلقاً ترتيب اثر داده نخواهد شد.

10  ساير اطلاعات و مشخصات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج مي باشد.
11  نشاني شرکت : بوشهر - خيابان رئيسعلي دلواري - کوچه تنگسير 1

https://abfa-bushehr.ir : 12  سايت اينترنتي شرکت
13  تلفن تماس : 077-31640000

تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/04/31 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/05/03

گروه  قراردادها شركت آب و فاضلاب استان بوشهر

وزارت نیرو
شركت آب و فاضلاب استان بوشهر )سهامی خاص(

 آگهي فراخوان عمومي شماره 1400/1007 
)مناقصه عمومي يك مرحله اي )فشرده( همراه با ارزيابي کيفي (

شركت آب و فاضلاب استان بوشهر در نظر دارد انجام پروژه هاي زير را به شرح ذيل به شركت هاي واجد صلاحيت واگذار نمايد ، لذا از كليه شركت هاي 
خدماتي كه داراي تاييد صلاحيت معتبر از اداره كار و امور اجتماعي  به علاوه تاييديه دفتر مركزي حراست وزارت نيرو يا گواهينامه انتظام  هستند 
دعوت بعمل مي آيد كه از ساعت 10 روز پنجشنبه مورخ 1400/04/31 لغايت ساعت 18 روز سه شنبه مورخ 1400/05/05 جهت خريد اسناد ارزيابي 

کيفي و مناقصه به سامانه ستاد به نشاني www.setadiran.ir مراجعه نمايند.

مبلغ تقريبي برآورد موضوع
)ريال(

مدت اجرا 
)ماه(

مبلغ تضمين شرکت 
کد فراخوان در سامانه ستاددر فرآيند ارجاع کار

انجام فعاليت هاي تنظيف ، 
54,589,557,744241,131,000,0002000001344000010ابدارخانه و دفتري

توضيحات : 
1  تضمين بايستي به صورت ضمانت نامه بانكي به نفع شركت آب و فاضلاب استان بوشهر ارائه گردد.

2  قيمت خريد اسناد 1,000,000 ريال مي باشد .كه مي بايست به حساب شماره 5-741393-11-2802 نزد بانك مهر ايران شعبه مركزي بوشهر 

)حساب شبا شماره IR440600280201100741393005 نزد بانك مهر ايران شعبه مركزي بوشهر( واريز گردد.
3  تضمين شركت در فرآيند ارجاع بايستي به صورت ضمانت نامه بانكي به نفع شرکت )آب و فاضلاب استان بوشهر( ارائه گردد.

4  هزينه درج آگهي در روزنامه در دو نوبت طبق تعرفه آزاد و کارمزد سامانه ستاد به عهده برنده مناقصه مي باشد . 

5  آخرين مهلت بارگذاري مدارک به صورت الکترونيکي در سامانه ستاد تا ساعت 9 صبح روز شنبه مورخ 1400/05/16 مي باشد . تنها پاکت »الف«  

)تضمين شرکت در فرآيند ارجاع کار( مي بايست به صورت فيزيکي تا ساعت 9 صبح روز شنبه مورخ 1400/05/16  به دفترحراست و امور محرمانه 
شرکت تحويل گردد.

6  پاكتهاي مناقصه در ساعت 10 صبح روز شنبه مورخ 1400/05/16 گشوده خواهد شد . حضور يك نفر به عنوان نماينده شركت همراه با معرفي 

نامه در جلسه بازگشايي پاكت ها بلامانع مي باشد. 
7  كليه اسناد و مدارك ارائه شده و اسناد مناقصه مي بايست به مهر و امضاء مجاز و تعهد آور برسد .

8  مدت اعتبار پيشنهادها بايد حداقل سه ماه پس از تاريخ افتتاح پيشنهادها بوده و اين مدت بايد براي سه ماه ديگر نيز قابل تمديد باشد

9  به پيشنهادهاي فاقد امضاء ، مشروط ، مخدوش و پيشنهادهايي كه پس از انقضاء مهلت مقرر در آگهي واصل شود مطلقاً ترتيب اثر داده نخواهد شد .

10  ساير اطلاعات و مشخصات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج مي باشد .
11  نشاني شرکت : بوشهر - خيابان رئيسعلي دلواري - کوچه تنگسير 1

/https://abfa-bushehr.ir : 12  سايت اينترنتي شرکت
13  تلفن تماس : 077-31640000

تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/04/31 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/05/03

گروه  قراردادها شركت آب و فاضلاب استان بوشهر

وزارت نیرو
شركت آب و فاضلاب استان بوشهر )سهامی خاص(

 نوبت دوم
 نوبت دوم

راهکار حل ابَرَمشکلاتِ خوزستان
برطرف کردن واقعی، بنیادین و البته زمان مند 
ابَرَمشــکلاتِ امروز ایــران، نیازمند فهم دقیق 
مفاهیم ســه گانــه »کنترل عمومــی«، »خود 
حکمرانی« و »مداخــلات حاکمیتی« و تمرکز 

سیاست گذارانه بر آن هاست. 
از میان سه گانه مذکور، مفهوم کنترل عمومی، 
با درک روزآمد و دقیــق مفهوم دیگری به نام 
»کنتــرل مردمــی« قــوام می یابد. مرســوم 
اســت که در دولت مســتقر، نظر اکثریت رای 
انتخــاب سیاســت ها را شــکل  دهنــدگان، 
مــی دهد، اما این سیاســت هــا گاه می تواند 
برخلاف نظر عموم شــهروندان باشــد. چرا که 

در برخی از دوره های انتخابات، دولت منتخب 
نتیجــه ترجیح اقلیت رأی دهندگان نســبت به 
اکثریــت رأی ندهندگان اســت. این مســاله، 
مــی تواند موجب شــکل گیری یــک چالش 
بســیار پرمخاطره و زیان بار برای کشور باشد: 
چالــش تقابلِ »ترجیحِ انتخاب اقلیت« با »عدم 

اکثریت«. رضایت 
برخی نظریه های نهــادی با تاکید بنیادگرایانه 
بر الگوهای ســنتی حکمرانی، پاسخ این چالش 
را از پیش تعیین کرده اند؛ اما از منظر سیاســت 
گــذاری و اداره عمومی، عــدم اصلاح نگرش 
ســنتی به الگــوی حکمرانی، چالــش »تقابلِ 
ترجیــحِ انتخاب اقلیت با عدم رضایت اکثریت« 
را روز بــه روز عمیق تر کــرده و می تواند به 
ایران،  امروز  ابَرَمشــکلاتِ  رفع  مانع  مهمترین 
تبدیل شــود. زیرا کیفیــت عملکرد دولت های 

منتخب، با نســبت ســنجی میان سیاست های 
انتخابی توســط رای دهندگان از یک ســو و 
رضایت افکار عمومی از ســوی دیگر سنجیده 
می شــود. ارزیابی عمومــی و قضاوت مردم از 
تجربــه ی عملکرد پایانی دولــت های آقایان 
هاشــمی، خاتمی، احمدی نژاد و روحانی، گواه 

آشکاری بر این مدعاست. 
بدیهــی اســت که بخــش هــای حاکمیتی با 
برخــورداری از ظرفیــت هــای مراکــز آینده 
پژوهی، مطالعاتی و سیاســت گــذاری  درباره 
اتخاذ  و چگونگی  ترجیحات سیاســتی  چیستی 
و اجرای آن ها، صاحب نظر هســتند؛ اما تنوع 
مطالبات و تقاضاهــای عمومی ایجاب می کند 
که این فرایند خارج از دیوان ســالاری اداری 

منتخب شکل گیرد. دولت 
در الگوهــای حکمرانــی حزبــی، پایش، رصد 

و پیشــنهاد سیاســت های عمومــی از طریق 
احــزاب انجــام شــده و هزینه هــای آن نیز 
توســط احزاب پرداخته می شــود تا ســاحت 
 نظــام سیاســی از اتهــام ناکارآمــدی پاکیزه

بماند.   
احــزاب از طریــق تدوین و ارائه بســته های 
از  بخشــی  نمایندگــی  مقــام  در  سیاســتی 
تقاضاهای عمومی، از یک ســو کارکرد تکمیل 
کننده و از سوی دیگر کارکرد رقابت آمیز را در 
فرآیند سیاستگذاری ایفا می کنند، اما در کشور 
ما سال هاست این نقش به نهادهای جایگزین 
واگذار شــده تا شاید اهداف مشــارکت جویی 
و رضایــت عمومی، بهتر محقق شــود؛ ولی به 
دلیل عدم شــفافیت و عدم پاســخ گویی این 
نهادهــای جایگزین و نیز مســئولیت ناپذیری 
آنــان در قبــال ناکارآمدی سیاســت هایی که 

انتخاب، ترویج و اجرا کرده اند، انباشت متراکم 
مشــکلات و توســعه نارضایتی های عمومی، 
 اســاس نظام را در مظــان اتهــام ناکارآمدی 

قرار داده است. 
حال که تجربه های موفق جهانی، برای پرهیز 
از چســبندگی ایــن قبیل اتهام ها، به ســمت 
نظریــه های دولت حداقلی و اداره عمومی نیل 
کرده اند، در کشــور ما بازگشت به نظریه های 
سنتی دولت حداکثری و مدیریت دولتی، پاسخ 
ابَرَمشکلاتِ  گوی حل رضایت مندانه و معقول 
امروز ایران نخواهد بود. خروج از این شــرایط 
بیــش از هر چیز نیازمند تغییر نگرش پارادایمی 
مجموعــه نظام و به ویژه دولت ســیزدهم در 
 Polity، تمایزگــذاری میان ســه مفهــوم  
Policyدر اداره کشــور است؛  Politicsو 

که در نوشتار دیگری بدان خواهیم پرداخت.

ادامه در همین صفحهیادداشت
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

برای رفع مشکلات آب خوزستان 
باید تکمیل طرح آبرسانی غدیر 

در اولویت دولت باشد
بازرس کل امور نیرو و ارتباطات ســازمان بازرسی کل 
کشور گفت: برای رفع مشکلات آب استان خوزستان 
باید تکمیل طرح آبرســانی غدیــر در اولویت دولت و 
وزارت نیرو باشد در حالی که ما شاهدیم این طرح فقط 

۴۷ درصد پیشرفت داشته است.
به گزارش ایسنا به نقل از سازمان بازرسی کل کشور، 
فتح الله طلوعی در پاســخ به این ســوال که سازمان 
بازرســی کل کشــور در بحث ورود به مشکلات آب 
اســتان خوزستان به چه مسائلی رسیدگی کرده است؟ 
گفت: دو بحث اساسی وجود دارد که یک بحث مربوط 
به آب شرب استان خوزستان است، در این حوزه سال 
۸۸ طرح بســیار مهمی به نام طرح آبرسانی غدیر آغاز 
شد که هدف آن رساندن آب با کیفیت و با کمیت لازم 
از محل دریاچه دز به ۲۶ شهر و هزار و ۶۰۸ روستا بود.
 طلوعی افزود: ســازمان بازرسی سال ۸۸ که این طرح 
آغاز به کار کرد، مشکلاتی را مشاهده کرد که چون این 
طرح جزو طرح های مهم و حساس بود با پیگیری های 
ما ملاحظات پدافندی محقق شد و جنس لوله هایی هم 
که به کار می رفت اشکالاتی داشت و مکرر دچار تغییر 

می شد.
وی ادامه داد: مطالعات طرح کامل نشــده بود و اجرای 
این طرح از ســد دز و دریاچه دز آغاز شــد تا در مسیر 
بتواند به آن ۲۶ شهر آبرسانی کند و سال ۸۸ به واسطه 
ضرورت و اضطراری که وجود داشت از آخر خط شروع 
کردند و حدود ۱۰۰ کیلومتر لوله گذاری انجام شــد و 
آبرسانی به شهرهای آبادان و خرمشهر صورت گرفت، 
اما به واســطه این که هنوز این طرح کامل نشده بود، 
مجبور شدند از شاخه های کرخه به این خط، آبرسانی 

کنند.
بازرس کل امور نیرو و ارتباطات ســازمان بازرسی کل 
کشور افزود: همان زمان سازمان بازرسی کل کشور به 
رئیس جمهور وقت گزارشی داد و ایرادهایی مطرح و با 
پیگیری های سازمان بخش مطالعاتی طرح تکمیل شد 
و مباحث پدافندی و اعتباری هم به نتایجی رسید، اما به 
علت تأمین نشــدن اعتبار لازم این طرح هم اکنون در 

اولویت وزارت نیرو نیست.
 طلوعــی گفت: مهمترین طــرح و کاری که دولت و 
وزارت نیرو باید انجــام دهد اولویت دادن به این طرح 
اســت، مهم ترین هدف این طرح آبرسانی به ۲۶ شهر 
اســت و بخش اساسی مشکلات آب شــرب استان 
با اجرای کامل این طرح برطرف می شــود. با گذشت 
۱۲ ســال از اجرای طرح آبرسانی غدیر فقط ۴۷ درصد 
پیشرفت فیزیکی دارد و از برنامه بسیار عقب است و باید 

دولت و وزارت نیرو به آن توجه ویژه کند.
بازرس کل امور نیرو و ارتباطات ســازمان بازرسی کل 
کشور گفت: براساس آخرین برآوردها ۱۵ هزار میلیارد 
تومان برای تکمیل این طرح اعتبار لازم است و در سال 
۱۴۰۵ باید به بهره برداری کامل برســد و ما به عنوان 
سازمان بازرسی کل کشور پیگیری می کنیم تا طرح از 
اولویت دولت خارج نشود و ما بحث اعتبارات طرح را هم 

پیگیر خواهیم شد.
طلوعی افــزود: این طرح به جای اینکــه از ابتدا آغاز 
شود و از محل انتقال آب به پایین دست بیاید به خاطر 
اضطراری که وجود داشــت در خصوص آبرســانی به 
شــهرهای آبادان و خرمشهر اقداماتی صورت گرفت و 
خط از پایین اجرا شد و آب کرخه به این شبکه تزریق 
شــد که هدف اصلی طرح بحــث آب کارون نبود. به 
همین خاطر سازمان بازرسی کل کشور پیگیری می کند 

تا این طرح به طور کامل اجرا شود.
بازرس کل امور نیرو و ارتباطات ســازمان بازرسی کل 
کشور گفت: در حوزه مشکلات آب خوزستان هیچ گونه 
بارگذاری جدیدی در بخش صنعت و کشاورزی در این 
منطقه نباید ایجاد شــود و برداشت های غیر مجاز هم 
باید حذف گردد. فتــح الله طلوعی در خصوص نحوه 
ورود سازمان بازرسی در بحث مشکلات آب خوزستان 
افــزود: یکی از مباحث مهم در ایــن بحث مربوط به 
حوضه آبریز ســد کرخه اســت چرا کــه حوضه آبریز 
کرخه استان های لرستان، مرکزی، همدان، کردستان 
و خوزستان را پوشش می دهد و ۲۷ درصد حوضه آبریز 
کرخه در استان خوزستان واقع شده است.وی با اشاره به 
اینکه به خاطر برداشت های بی رویه در بالادست شاهد 
کاهش حجم ورودی حوضه آبریز کرخه در ســال های 
اخیر شده ایم، به کاهش بارندگی ها در سال های اخیر 
اشــاره کرد و گفت: همه برنامه ها و طرح های کشــور 
باید متناسب با اجرای طرح های با بازدهی بالا باشد و 
مدیریت مصارف در بخش های مختلف باید اجرا شود و 
یکی از پیشنهادهای جدی سازمان بازرسی کل کشور 
در این باره اصلاح الگوی کشت خواهد بود.بازرس کل 
امور نیرو و ارتباطات سازمان بازرسی کل کشور افزود: 
سازمان بازرســی در حوضه کرخه در سال ۹۵ بازرسی 

کاملی را انجام داد و پیشنهادهای خوبی هم ارائه شد.

خبر

 اجرای ابَرَ پروژه آب شیرین 
کن ها را تکلیف قانونی می کنیم

ســخنگوی هیئت رئیسه مجلس با انتقاد از سهم 
یک درصدی ایران از آب شــیرین کن های خلیج 
فــارس گفت: مجلــس این ابَرَ پــروژه را تعیین 

تکلیف قانونی می کند.
به گــزارش خبرگــزاری مهر، ســید نظام الدین 
موسوی، ســخنگوی هیئت رئیســه مجلس در 
توئیتی در صفحه شخصی خود نوشت: خرابکاری 
جریان نفوذ و انفعال فقط توافق پاریس و معضل 

نیروگاه نیست.
وی ادامه داد: حدود ۸۵۰ واحد آب شیرین کن در 
حاشــیه خلیج فارس روزی نزدیک به ۳۰ میلیون 
متر مکعب آب شیرین برداشت می کنند که سهم 
ما یک درصد هم نیست، چون به بهانه های واهی 

جلوی آن را گرفتند.
وی تاکید کرد: مجلس اجــرای این ابَرَ پروژه را 

تکلیف قانونی می کند.

تاکید ایران بر دستیابی 
سریع به صلح پایدار در 

منطقه قفقاز جنوبی
خطیــب زاده با اشــاره به تــداوم درگیری های 
پراکنده مرزی میان نیروهــای مرزی جمهوری 
آذربایجان و ارمنســتان، بر ضرورت دستیابی هر 
چه سریع تر به صلح پایدار در منطقه قفقاز جنوبی 

تاکید کرد.
بــه گزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از وزارت 
امور خارجه، ســعید خطیب زاده با اشاره به تداوم 
درگیری های پراکنده مرزی میان نیروهای مرزی 
جمهوری آذربایجان و ارمنســتان، با ابراز تأسف 
از کشــته و زخمی شــدن افرادی از دو طرف، بر 
خویشتنداری طرفین و لزوم حل و فصل مسالمت 

آمیز اختلافات مرزی دو کشور تاکید کرد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه همچنین با تاکید 
بر لزوم عبور دو کشــور از تنش ها و درگیری ها و 
ضرورت دســتیابی هر چه سریع تر به صلح پایدار 
در منطقه قفقاز جنوبی، آمادگی جمهوری اسلامی 
ایــران برای هــر گونه کمک بــه طرفین برای 

دستیابی به صلح پایدار را مورد تاکید قرار داد.

اتفاقات خوزستان نتیجه 
عملکرد دولت بود

عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز اتفاقات 
اخیر خوزســتان را حاصل عملکرد دولت دانســت 
و گفــت: نباید اجازه داد زمینــه ورود ضد انقلاب و 

دشمنان به صفوف اعتراضی مردم فراهم شود.
ابراهیمی عضو شورای  حجت الاســلام حســین 
مرکزی جامعه روحانیت مبارز در گفتگو با خبرنگار 
مهر در خصــوص اعتراضات مردم خوزســتان به 
وضعیت بی آبی اظهــار داشــت: اعتراضات مردم 
خوزستان اعتراضات به حقی است ولی نمی توان این 
اعتراضات را جز با جبران آنچه بر مردم وارد شــده 

است، پاسخ داد.
ابراهیمی افزود: مسئولین کشور باید بنا بر تأکیدات 
مقام معظم رهبری خدماتی را به مردم خوزستان ارائه 
می کردند تا این استان از این شرایط نجات پیدا کند 
اما متأسفانه عملکرد مجریان کشور طوری است که 

زمینه را برای اعتراضات فراهم کرد.
وی تاکید کرد: بنابراین باید با کسانی که سبب شدند 
تا این اتفاقات و اعتراضات در خوزســتان به وجود 
بیاید، برخورد شــود. چند مرتبه است که زمینه این 
مســائل ایجاد می شود، آن هم در خوزستانی که در 
دوران دفاع مقدس بیشترین نقش را داشته و شهدای 
زیادی را تقدیم انقلاب اســلامی کرده و رنج های 
زیادی را در آن سال ها متحمل شده است. این نوع 

برخورد با آنها متناسب با شأن این مردم نیست.
عضو شــورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز گفت: 
باید خدماتی به مردم ارائه می شد که این زمینه ها از 
بین می رفت. طبیعی است که اگر این زمینه ها در هر 
استانی به وجود بیاید، بخصوص استانی که نفت خیز 
است و بیشترین سرمایه کشور را دارد، اعتراضاتی را 

توسط مردم به دنبال خواهد داشت.
ابراهیمی تصریح کرد: نباید مسئولین اجرایی بگذارند 
تا زمینه ورود ضد انقلاب و دشمنان انقلاب اسلامی 
در این شرایط فراهم شــود. من اعتقاد دارم باید با 
کسانی که مسبب این وضعیت هستند و این زمینه را 
به وجود آوردند تا مردم اعتراض کنند برخورد شود تا 

دیگر شاهد این اتفاقات نباشیم.

سیدعبدالواحد موسوی لاری، عضو مجمع 
روحانیــون مبارز بــر این باور اســت که 
اصلاح طلب ها نباید از اصول خودشان عدول 
کنند بلکه بایــد همان روحیه اصلاح طلبی 
خودشان را در سیاست خارجی، در مدیریت 
داخلی و در حوزه های مختلف حفظ کنند، 
زبانشان، زبان نقد واقعی، نقد درست و نقد 
کارشناسی رفتارهای دولتی ها باشد نه انتقام 

گیری.
 »پیام نیامدن مردم پای صندوق های رأی 
را باید شنید«،»اصلاح طلبان منتظر نیستند 
که سر رئیسی به دیوار بخورد«، »به دلایل 
نامشخص شــورای نگهبان صحبت های 
رهبری را نادیده گرفت«، »خداکند رئیسی 
مــردم را نادیــده نگیرد«،»اینکه بگوییم 
اصلاح طلبی مُرده است، فقط یک شوخی 
اســت«،»اصلاح طلبان هیچ چشمداشتی 
به قدرت نداشته باشــند«،»رفتن ایرانیان 
به ارمنســتان برای واکسن زدن توجیهی 
ندارد«،»اینکه امثال حجاریان مایوس می 
شــوند و می گویند این نظام قابل اصلاح 
نیست فاجعه است«، و.... بخشی از اظهارات 
حجت الاســلام موسوی لاری وزیر کشور 
دولت سید محمد خاتمی و چهره شاخص 
مجمع روحانیون مبارز است که در گفت و 

گو با خبرگزاری خبرآنلاین مطرح کرد.
 *آقای موسوی لاری! شرایط کشور 
و فضای سیاسی را بعد از انتخابات 

چطور تحلیل می کنید؟
 شرایط بعد از انتخابات نمی تواند بدون ارتباط 
با شرایط قبل از انتخابات باشد. اگر بخواهیم 
شــرایط قبل از انتخابــات را یکبار دیگر 
ترسیم کنیم، شــورای نگهبان با آن کاری 
که انجام داد که عــده زیادی از چهره ها را 
ردصلاحیت کرد و حتی بعد از اینکه رهبری 
وارد ماجرا شد باز هم گوش نکرد، همه فکر 
می کردند مستندات شورای نگهبان کافی 
نبوده؛ حتی سخنگوی شورای نگهبان بعد 
از فرمایشــات رهبری با وجود اینکه گفتند 
ما جلســه می گذاریم و بررسی می کنیم اما 

کاری نکردند.
 حتی من شــنیدم یک فراخوانی داده بودند 
که بعد از ظهر همان روزی که رســانه ها 
ســخنرانی رهبری را پخــش کردند اعضا 
بیایند و در ارتباط با افرادی که احراز نشدند 
یک بار دیگر جلسه بگذارند اما یک اتفاقی 
که معلوم نیســت از کجا و چگونه رخ داده، 
باعث شد این جلسه تشکیل نشود و حتی 
آن مطلبی که رهبــری گفته بودند)جبران 
شــود( زمین ماند و اعضاء شورای نگهبان 
بــه صراحت، نظر رهبــری را در مورد این 
مســئله نادیده گرفتند که اینها شرایط قبل 

از انتخابات بود.
 * آن اتفاق و دلایل نامعلوم آن هنوز 
هم مشخص نشــده است؟ شما 

چیزی نشنیده اید؟
 خیر.  یک احتمال وجود دارد و آن این است 
که بالاخره آنهایی که پشت صحنه هستند، 
آنها یک هدفی را مشخص و تنظیم کرده 
بودنــد و آن این که آقای رئیســی رئیس 
جمهور شود. اگر به این جمله رهبری عمل 

می کردند یک یا دو نفر از کاندیداهایی که 
احرازصلاحیت نشــدند، به خصوص آقای 
لاریجانی که ریشه در جریان اصولگرا دارد، 
به صحنه رقابت انتخاباتی باز می گشت در 

نهایت تنظیمات آنها بهم می خورد.
  بنابراین من فکر می کنــم آن چیزی که 
بعــد از انتخابات اتفاق افتــاد ثمره، نتیجه 
و ماحصــل همان چیزی بود کــه قبل از 
انتخابات اتفاق افتاد و آن، انزوای عامه مردم 
از جریان انتخابات بود، ۵۲ درصد که رسما 
شــرکت نکردند، ۷ ، ۸ درصد هم که آرای 
باطلــه بود و ۷ ، ۸ درصد هــم آرای آقای 
همتی و آقای رضایی بود. گذشــته از این 
مسائل، می خواهم بگویم که اکثریت مردم 
انتخابات را کارساز نمی دانستند نه اینکه با 
نظام مشکل داشته باشند، مردم می گویند 
رأی ما در یک محدوده خاص خلاصه شده 
اســت یعنی اراده مردم بعد از اراده اعضای 
شــورای نگهبان و بعد از اراده آنهایی است 
که انتخابات را تنظیم کردند به همین دلیل 
مردم بدون رودربایستی نیامدند. یعنی مردم 

بی انگیزه بودند.
 *بعد از انتخابات چطور؟

 حــال اما بعد از انتخابــات، هیچ اقدامی در 
جهت التیام مردم صــورت نگرفت، به هر 
حــال مردم با نیامدنشــان حرفی یا پیامی 
داشــتند و کســی باید این حرف را بشنود. 
سخن مردم با رأی ندادنشان را چه کسانی 
باید بشنود؟ آنهایی که برگزارکننده انتخابات 
هستند و آنهایی که مدیر کشور هستند. من 

فکر می کنم نقیصه اصلی کار همین است.
قبل از انتخابــات رقابت بود به هر صورت 
شــورای نگهبان به گونه ای عمل کرد که 
غیرقابل قبول اســت و بعــد از انتخابات، 
انتخابات تمام شــده و کاندیدای شما رأی 
آورده اســت، پس التیامی نسبت به مردمی 
که به هر دلیل آزرده خاطر هســتند داشته 
باشید یا یک قدمی برای مردم بردارید اما باز 

هم هیچ اتفاقی نیفتاد.
 *مثــلا چــه کاری بایــد انجام 
شود؟پیشــنهاد و راهکار خود شما 

چیست؟
 مــردم از چــه عصبانی بودند؟ نخســت، 
مشــکلات معیشــتی، دوم، بحث کرونا و 
واکسن و سوم، مهندسی شدن انتخابات و 
بلااثر شدن رأی مردم در دو انتخابات اخیر. 
اینها مســائلی بود که باعث رنجش مردم 
شده بود و می خواستند پیامشان را برسانند. 
انتخابات تمام شد حداقل یکی از این موارد 

را حل می کردند.
مذاکرات برجام را به نتیجه می رســاندند، 
مذاکرات برجام به نقطه ای رســیده بود که 
می توانستند آن را جمع کنند تا گشایشی در 
زندگی مردم ایجاد شود و قیمت ها تا حدودی 
تثبیت شــوند حتی نمی گویم که قیمت ها 
کاهش پیدا کنند بلکه جلوی سیر صعودی 
آن گرفته شود و به نوعی بی اعتنایی به مردم 
و رأی مردم صورت نگیرد نه اینکه مجلس 
دوباره بیاید و آنگونــه رفتار کند، کارهایی 
را که مجلس بعــد از انتخابات انجام داده، 
لوایح و طرح هایی را که می برد و تصویب 

می کنــد مثل همین که دوباره بدون اجازه 
مجلس هیچ کسی حق ندارد با فلان کشور 
مذاکره کند، اینها چه معنایی دارد؟ اینها یعنی 
قفل کردن کشور هم در سیاست خارجی و 

هم در معیشت مردم.
 اینها باید راهی باز کننــد تا مردم بالاخره 
احساس کنند مدیریت کشور یکدست شده 
است و بنا اســت که یک گشایشی ایجاد 
شود. تمام کارشناسان بانک مرکزی و غیره 
مــی گویند دو بخش پالرمــو و CFT از 
FATF که باقی مانده، باید تصویب شود، 
به عنــوان مثال بازرگان ما همین الان اگر 
بخواهد کالایی را خریداری کند پول هم که 
داشته باشد نمی تواند پولش را بین بانک ها 
رد و بدل کند به این دلیل که ما بخاطر عدم 
تایید FATF، ارتباط بانکی مان قطع است. 
من نمی دانم چگونه می توان تصور کرد که 
ما در همه معاهدات بین المللی حضور داریم 
ولی این یک مورد را نگه داشته ایم که مثلا 

آسمان به زمین بیاید؟
۲۰۰ کشور عضو FATF هستند، چگونه 
ایران خودش را با ۲ کشــور کاملا منزوی 
در عرصه بین الملل ، مقایســه می کند؟! 
بنابراین می توانستند التیامی به مردم دهند 
و یــک راهی باز کنند که مردم کمی نفس 
بکشندالبته ممکن است بگویند دولت مستقر 
باید اینکارها را انجام دهد دولت منتخب که 

هنوز رسماً مسؤلیت به عهده ندارد.
 پاســخ این اســت موضع دولت مستقر در 
مورد برجــام و اف.ای. تــی اف که معلوم 
اســت مخالفان این دو ســند یا معاهده در 
مجلس و مجمع تشخیص مصلحت حامیان 
اصلی دولت منتخب هستند می توانستند و 
می توانند با همکاری با دولت مســتقر  و 
برخورد ایجابی در هــر دو مقوله گامی در 
جهت کاهش آلام مردم و بســتر ســازی 
برای تحقق وعده های دولت جدید بردارند 
در همین ماجرای واکسن، بنظر من دولت 
مستقر حرفی برای گفتن ندارد بالاخره مردم 
روز بــه روز دارند تلفات می دهند. اگر تمام 
ظرفیت های کشــور را برای خرید واکسن 
بسیج می کردند، کار بدی نکرده بودند. چین 
با ۱ میلیارد و ۴۰۰ میلیون جمعیت برای این 
تعداد زیاد، واکسن می زند، اگر ما ۱۰ یا ۲۰ 
میلیون می خواستیم خریداری کنیم اصلا 
عدد قابل توجهی در مقابل ۱ میلیارد و ۴۰۰ 

میلیون نبود!  مــا این همه مراودات داریم، 
ما قرارداد ۲۵ ســاله با اینها بستیم،  یعنی 
مسئولان نمی توانســتند ۲۰ میلیون دوز از 
چین بخرند تا این فشار از روی مردم کاهش 

پیدا کند؟
 *شــما چقدر نگران روزهای آینده 
و ســال های پیــش روی جریان 
اصلاحات هستید؟ ممکن است که 
وضعیت اصلاح طلبان شبیه بعد از 

انتخابات 84 و 88 باشد یا...
 خیر، آنچه که اتفــاق افتاده فراتر از اصلاح 
طلبی و اصولگرایی است. بحث مردم است 
آن هم به معنای عام آن، بحث اصولگرایی 
و اصــلاح طلبی از نظر مــن در اینجا یک 
موضوع فرعی است. چیزی که مهم است 
این اســت؛ وضعیت معیشتی مردم زیرخط 
فقر اســت که همه گفتند و لازم نیســت 
که من بگویم، گشایش هایی که از طریق 
FATF و برجام و امثال اینها می توانست 
صورت بگیرد اما صــورت نگرفت، زندگی 
مردم هم که تحت فشــار است، ۴۰۰ هزار 
میلیارد تومان هم کسری بودجه وجود دارد، 
اگر بخواهند کسری بودجه را حل کنند ۲ راه 
بیشتر ندارند یا باید هزینه ها را کاهش دهند 

یا اوراق چاپ کنند و پول در بازار بیاورند.
مردم دل و دماغی برای رأی دادن نداشتند

 *آقای موســوی لاری! این روزها 
بحث بازســازی جریان اصلاحات 
مطرح اســت، قبلا چهــره های 
کاریزماتیــک و بانفوذی مثل آقای 
هاشــمی یا خاتمی می توانستند 
محور تصمیمات این جریان باشند 
ولی به نظر می رســد این روزها 
دایره اختلافات تا جایی رسیده که 
برخی نفــوذ و جایگاه آقای خاتمی 
را هم زیر ســوال می برند یا نگاه 
بین  این جریان  در  بازســازی  به 
نیروهای عملگرا و تئوریســین ها 
متفاوت اســت. این فضا را چطور 

ارزیابی می کنید؟
این اتفاق، اتفاق بدی اســت که از سال ۹۸ 
رخ داده و آن اینکه، ســال ۹۸، اصولگرایان 
آمدند و فکر کردند اگر مجلس را در اختیار 
بگیرند همه مسائل کشــور حل می شود. 
در نتیجه به شــکل حذفی برخورد کردند و 
اکثریت قاطع و کاندیداهایی که منتسب به 

اصلاح طلب بودند را رد کردند هرچند عده 
ای هم ماندند اما معلوم بود که آن عده زمینه 
رأی آوری ندارنــد یعنی اصلا دل و دماغی 
برای کسانی که می خواستند پای صندوق 
بیایند باقی نماند. مردم هم رسما گفتند که 

ما رأی نمی دهیم.
مجلس فعلی با چند درصد از آرا تشــکیل 
شــد؟ بعضی ها با ۱۰ درصد آرا، ۱۲ درصد 
آرا وارد مجلس شدند یعنی نمایندگانی که 
الان در مجلس هســتند معمولا بین ۱۰ تا 
۱۵ درصد آرای واجدین شــرایط را داشتند. 
در مقابل اصلاح طلبان به نوعی یک حالت 
تلخ کامی بسیار بدی از آن جریان پیدا کردند 

و در انتخابات ۱۴۰۰ این مسئله تکرار شد.
 آقای رئیســی باید فضا را کمی بهتر کند تا 
بتواند در داخل به عنوان رئیس جمهور همه 
مطرح شــود ولو اینکه از مقدمات نامقبولی 
رئیس جمهور شده اســت ولی الان دیگر 
رئیس جمهــور قانونی اســت و این آقای 
رئیس جمهور باید در این مســیر در داخل 
حرکت کند. این سختگیری ها و برخوردها 
از روزنامه نگاران گرفته تا محیط زیستی ها 
باید حل شــود. در ارتباط با خارج هم، اگر 
یادتان باشــد آقای ولایتی جمله بســیار 
خوبی در دوره قبــل از انتخابات زمانی که 
با آقای جلیلی رقابت می کرد گفت؛ گفت 
مذاکره یک اصولــی دارد، مذاکره امری دو 
طرفه است این گونه نیست که یک طرف 
حرف خودش را بزند و بیاید، مذاکره یک بده 

بستان است تا بتوانید به نتیجه برسید.
 آقای ولایتی به آقای جلیلی گفت این گونه 
نیست که در آنجا یک مقاله یا یک خطبه 
بخوانید و بعد هــم بیایید. آن روش، روش 
شکست خورده ای است. آقای رئیسی می 
خواهــد چه کار کند؟ اگــر نخواهد مذاکره 
کند و گفتگو با دنیا را جدی تلقی کند همه 
مشکلاتی که تلنبار شده است به توان چند 
حفظ می شود یا توسعه پیدا می کند و نمی 
توانــد به هیچ کدام از وعده هایی که مردم 
داده اســت عمل کند و سرخوردگی مردم 
بیشــتر می شــود. بنابراین باید این کارها 

صورت بگیرد.
 در دانشــگاه ها، میدان دادن به تشکل ها 
کار بسیار خوبی بود که در آن دوره صورت 
گرفت، انجمن های اسلامی و انجمن های 
علمی فعال شدند، کار کردند و حضور پیدا 
کردند.  دانشــجوها با استاد ارتباط معنوی 
و فکــری برقرار کردند، آمدند گفتند هیئت 
های امنای دانشگاه ها برای دانشگاه تصمیم 
گیرنده باشند و ارتباط دانشگاه ها با وزارت 
علوم نقطه چینی شود و به تعبیری آقا بالا 
سری نباشد. در نتیجه چقدر توانستند در این 
زمینه فعال شــوند. در محیط های علمی و 
انجمن های علمی فعال شدند و کار کردند، 
 NGO بخش هــای زیادی اســت مثل
ها،NGO های محیط زیســت و.... . اگر 
شــاخص های مختلف در دوره ۷۵ تا ۸۴ 
مثبت بوده پس آن روش جواب داده است 
پس چرا می خواهید آن روش را رها کنید و 
به سراغ روش های دیگر بروید؟ آن روش ها 

که دیگر جواب نمی دهند.

تحلیل موسوی لاری از دولت سیزدهم و مشکلات پیش روی کشور

  اقدامات مجلس معیشت مردم را قفل کرده است

اخبار

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی پروژه جاســک را فرصت خوبی برای انتقال 
ظرفیــت های نفتی ایران و کم کــردن برخی محدودیت ها 

دانست که دشمنان به دنبال آن بودند.
ابراهیم عزیزی در گفت وگو با ایســنا با اشاره به آغاز صادرات 
نفت ایران از دریای عمان و اجرای طرح ملی و راهبردی انتقال 
نفت خام گوره به جاسک گفت: ایران دارای موقعیت ژئوپلیتیک 
و جغرافیای منحصربه فردی است. از یک تنگه حیاتی برخوردار 
است و براساس آخرین یافته ها از ۱۴ نقطه استراتژیک در دنیا 
دو نقطه آن در ایران اســلامی اســت که شامل تنب بزرگ و 
کوچک و ابوموســی و دریای عمان و خلیج فارس می شود. 
این ها فرصت های بی نظیری برای جمهوری اسلامی فراهم 

کرده است.
وی افزود: وجود ذخایر غنی و تمدن کهن و باســابقه و نیروی 
انسانی مستعد و توانمند از دیگر ظرفیت های جمهوری اسلامی 
است که متأسفانه از گذشته تاکنون به خوبی از این ظرفیت ها 
در راستای منافع ملی استفاده نشده است. یکی از این فرصت 
های خوب دریای عمان بوده که می تواند زمینه ارتباط با آب 
های آزاد را فراهم کرده و فرصت خوبی برای توسعه صادرات 
نفتی باشد.نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس یادآور شد: پروژه جاسک از زمان دولت نهم آغاز شد. از 
همان دوران عملیات واگذاری زمین و فعالیت های اولیه انجام 
شــد و اکنون به بهره برداری رسیده است. این پروژه فرصت 
خوبی برای انتقال ظرفیت های نفتی ایران و کم کردن برخی 

محدودیت های دشمنان بوده که به دنبال آن هستند.
عزیزی ادامه داد: لازم است دولت تلاش کند تا هر چه سریع تر 
بندر شهید بهشتی در  چابهار را نیز به بهره برداری رسانده که 
فرصت خوبی در حوزه اقتصادی برای جمهوری اسلامی است. 
اســاس وجود ساحلی بالغ بر ۲۰۰۰ کیلومتر فرصتی استثنایی 

برای ایران به شمار می آید.
وی توضیح داد: یکی از بحث های جدی آن اســت که دولت 
آینده استان های دارای ظرفیت های خوب و صنایع بزرگ را 
به دریا نزدیک کند. این تصمیمی شجاعانه در دولت آینده است 
که زمینه حضور اســتان های با استعداد و ظرفیت در ساحل 
دریای عمان و خلیج فارس و دریای خزر را فراهم کند و صنایع 

بزرگ را به ساحل منتقل خواهد کرد.

پروژه جاسک فرصت خوبی برای انتقال ظرفیت های نفتی ایران را فراهم می کند

روحانی:

 مشکلات خوزستان باید طبق دستور رهبری حل و فصل شود
رییــس جمهوری با اشــاره به بحران کم آبی در اســتان 
خوزستان گفت: بخشی از مشکلات در این استان کم شده 
اســت و حل و فصل مسائل خوزستان طبق دستور دیروز 

رهبری باید ادامه پیدا کند.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام  المسلمین حسن روحانی در 
هشتاد و چهارمین برنامه افتتاح طرح های ملی وزارت نیرو 
پس از استماع گزارش وزیر نیرو از سفر به خوزستان، گفت: 
برای همه ما مردم خوزســتان و خود خوزستان دارای ابعاد 
و اهمیت ویژه ای است؛ خوزستان سرزمین زرخیز و استان 
مرزی و بسیار مهم ما اســت و مردم خوب این سرزمین 

همواره مدافع خوبی از ایران اسلامی و مردم خود بوده اند.
وی ادامه داد: این روزها مشکلاتی برای زندگی مردم استان 
خوزســتان از لحاظ آب و شدت گرمای موجود را شاهدیم 
که این شدت گرما موجب کم شدن ورودی سدهای آب ها 
شده و در مجموع مردم مشکلاتی پیدا کردند که بخشی از 

این مشکلات کم شده است.
ریس جمهوری اظهار کرد: با حضور آقای جهانگیری معاون 
اول رییس جمهوری، وزیر نیرو و سایر مسئولان امیدوارم 

بقیه مشکلات در روزهای آینده تخفیف یابد و مسائلی که 
نسبت به خوزستان باید حل و فصل شود، طبق دستوری 

که دیروز مقام معظم رهبری داده اند، ادامه پیدا کند.
روحانی در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به افتتاح 
تصفیه خانه آب در شهرســتان های بابل، بابلسر و خلخال 
اظهار کرد: آب آشــامیدنی بعد از اکســیژن و هوا برای ما 
بسیار مهم اســت چون به سلامت و زندگی مردم وابسته 
اســت. یکی از خدمات بسیار خوبی که وزارت نیرو از آغاز 
دنبال کرده و در سال های اخیر به اطلاع مردم رسیده، این 
اســت که هر روز و هر هفته بخشی از کشور از آب سالم 
تصفیه شده استفاده می کنند که امیدوارم افتتاح همزمان 
این تصفیه خانه ها برای مردم مازندران، اردبیل، سیستان و 

بلوچستان و چهارمحال و بختیاری مبارک باشد.
وی بعد از اعلام دســتور بهره برداری از سد هایقر استان 

فارس اظهار کرد: سد هایقر با شروع بارندگی های امسال 
می تواند هم آب لازم را برای منطقه حفظ و هم از سیلاب 
در شــرایط خطــر جلوگیری کند. این ســد ۲۲۷ میلیون 
مترمکعب ظرفیت دارد که ســدی بزرگ و جزو سدهای 
ملی است. هایقر آخرین سدی است که در دولت دوازدهم 

به اتمام می رسد.
رییس جمهوری با بیان اینکه مجموعا در طول دولت های 
یازدهم و دوازدهم ۵۷ سد ملی، تکمیل و بهره برداری شده 
است، یادآور شد: از قبل و بعد انقلاب تا قبل دولت یازدهم 
۱۴۴ سد در کشور وجود داشت که در این دو دولت ۵۷ سد 
به بهره برداری رســیده است و این سدها برای حفظ آب و 
خاک و در سیل هم برای حفظ جان مردم بسیار مهم است. 
این سدها برای کشاورزی، صنعت و آب آشامیدنی اهمیت 
فراوانی دارد.وی بعد از اعلام دستور بهره برداری از ۱۳ طرح 

نیروگاه  تجدیدپذیر در ۹ استان، اظهار کرد: بسیار مهم است 
به ســمت نیروگاه ها و امکانات تجدیدپذیری برویم که به 
سوخت و آب نیازی نداشته باشند و گرمای تابستان نه تنها 
تاثیر منفی روی آنها نگذارد بلکه تاثیری مثبت داشته باشد.
روحانی گفت: همچنین در مجموع بتوانند هم به مردم از 
لحاظ نیازمندی ها به برق و هم به محیط زیست از لحاظ 
سلامت محیط زیست کمک کنند و در انرژی کشور موجب 

صرفه جویی شوند.
روحانی با بیان اینکه در کشور ما برخی نقاط نیروگاه های 
بادی و در بســیاری از نقاط و شاید همه نقاط نیروگاه های 
خورشــیدی و همچنین نیروگاه هــای برقابی در مقیاس 
کوچک، فــراوان داریم، یادآور شــد: رودخانه ها می توانند 
نیروگاه های برقابی کوچــک را به حرکت دربیاورند. همه 
اینها می تواند در روزهای سخت کم برقی مفید باشد و  در 

واقع کار بسیار ارزشمندی در حال انجام است.
رییس جمهوری با اشــاره به حضور معاون اول و وزرا در 
استان خوزستان، گفت: تلاش داریم تا مشکلات این استان 
حل شــود. در ســال ۹۹ بخش بزرگی از اعتبارات مربوط 
به آبرسانی به دزفول، اندیمشک، شادگان، مسجدسلیمان، 
آبادان، خرمشهر، ایذه و باغملک بود که پرداخت شد، البته 
باید کارهای بیشتری انجام شود. در این دولت کار عظیمی 

برای توسعه کشاورزی در استان خوزستان انجام دادیم.
وی با بیان اینکه برای توســعه کانال کشــی و زهکشی 
در استان خوزســتان اقدامات مهمی انجام شد، ادامه داد: 
۲۹۵هزار هکتار زمین کشــاورزی در اســتان خوزستان و 
بخشــی در ایلام کانال کشــی و زهکشی شد که تحولی 

بزرگ در کشاورزی خوزستان است.
روحانی با اشاره به اقدامات انجام شده در منطقه آزاد اروند 

یادآور شد: این اقدامات موجب گشایش بزرگی در جنوب 
خوزستان شده اســت. در زمینه آب و فاضلاب خوزستان 
نیــز اقدامات مهمی در چندین ســال اخیر انجام شــده 
اســت. برای افتتاح چندین طرح فاضلاب، بنده شخصاً در 
استان خوزستان حضور یافته ام. طرح غدیر، آب آشامیدنی 
را از ســد دز به اهواز، خرمشــهر و آبادان رساند. علی رغم 
همه تلاش ها، مشکلات این اســتان پایان نیافته است.
رئیس جمهوری افزود: قبلًا  باران در خوزســتان می بارید و 
بعد از آن گرد و خاک و کل برق اســتان قطع می شــد و 
مردم مدت ها دچار مشــکل تأمین برق در سال های ۹۶ و 
۹۷ بودند. همه قرقره های مسیر انتقال برق تعویض شد؛ 
کار بزرگی بــود که ماه ها گرفتار آن بودیم. مدت طولانی 
خوزستان دچار مشــکل گرد و غبار بود که برای حل این 

مشکل، بخش بزرگی از جنوب خوزستان نهال کاری شد.
وی با تاکید بر اینکه کارنامه دولت های یازدهم و دوازدهم 
نسبت به خوزستان قابل قبول است، گفت: اگر امسال دچار 
خشکسالی که در ۵۰ سال اخیر بی نظیر است، نمی شدیم 

این مشکلات ایجاد نمی شد.
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شهرستان اخبار

خبر

بروزرسانی سامانه  ۱۳۷ 
شهرداری سمنان

سمنان -رضاییان -خبرنگارمملکت :  سرپرست  سازمان 
فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری سمنان اظهارکرد: 
بروزرسانی سامانه ارتباطات مردمی و مدیریت شهری ۱۳۷ 
شهرداری به آدرس semnan.ir.۱37 جهت سهولت کار 
شهروندان در ثبت و پیگیری درخواست آنان انجام شده 
است .وی افزود: یکی از مهمترین ارکان کسب موفقیت 
در هر دستگاه، میزان ارتباط مخاطبان با سازمان و حوزه 
مربوطه است که اغلب به واسطه تبلیغات گسترش می 
یابد؛ اما در حقیقت آنچه بیشــترین نقش را در حفظ این 
ارتباط دو سویه و متقابل ایفا می کند، سطح پاسخگویی 
و کیفیت ارائه خدمات اســت، که سامانه ۱۳۷  تلاشی 
برای تحکیم ارتباط میان شــهروندان و شهرداری و رفع 
مشکلات شهری می باشد. وحید پرویزی با اعلام این خبر 
گفت: با توجه به راه اندازی مجموعه سامانه های خدمات 
الکترونیکی شهرداری سمنان تحت عنوان سمنان من، 
سامانه ۱۳۷  شهرداری نیز با لحاظ نمودن برخی نیازمندی 
های عملکردی و ایجاد تناســب ظاهری با سایر سامانه 
های موجود بروزرسانی شد که امیدواریم این اقدام موجب 
افزایش رضایت مندی و مشارکت شهروندان در پیگیری 
و رفع معضلات شهری باشد.وی با ابراز امیدواری عنوان 
کرد:  شهروندان برای استفاده از سامانه  ۱۳۷  شهرداری 
می توانند بــه آدرس semnan.ir.۱۳۷ مراجعه نموده و 
درخواست های خود را به صورت آنلاین و غیر حضوری 
در زمینه های مختلف پیش بینی شــده مطرح نموده و 
نتایج پاســخ خود از مدیریت شهری را در همین سامانه 
رصد نمایند.سرپرست سازمان فناوری اطلاعات شهرداری 
ســمنان در ادامه یاد آور شد که شهروندان می توانند با 
مراجعه به ســامانه ۱۳۷ نســبت به ثبت بازخورد خود از 
هریک از خدمات دریافت شده اقدام نمایندکه  این نظرات 
مســتقیما در ارزشیابی و عملکرد مناطق و سازمان های  
شهرداری و بهره گیری در اصلاح روند پیگیری درخواست 

های مردمی مورد استفاده قرار می گیرد.

 
با موافقت وزیر آموزش و پرورش.

سی و پنجمین اجلاس 
سراسری مدیران و روسای 
آموزش و پرورش برگزار 

می شود 
ســاری –امیری فر-خبرنگارمملکت:ســی و پنجمین 
اجلاس سراســری مدیران و روسای آموزش و پرورش 
کشور به منظور ایجاد همگرایی، هم افزایی، هم صدایی و 
ایجاد وحدت در اداره مدرسه، به صورت ویدئو کنفرانس 
برگزار می شــود.به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط 
عمومی آمــوزش و پرورش مازندران؛ ســی و پنجمین 
اجلاس سراســری مدیران و روسای آموزش و پرورش 
کشور به منظور ایجاد همگرایی، هم افزایی، هم صدایی و 
ایجاد وحدت برای اداره مدرسه با توجه به شیوع ویروس 
منحوس کرونا در شرایط خاص جهانی، به صورت ویدئو 
کنفراس در روزهای دوشــنبه و سه شنبه 4 و 5 مردادماه 
۱400 برگزار می شــود.نظام آموزش و پرورش کشور به 
عنوان بزرگ ترین و مهم ترین نهاد آموزشــی، تربیتی، 
فرهنگی و اجتماعی، اجلاس مدیران و روسای آموزش و 
پرورش را که بزرگترین اجتماع مجازی کشور است با توجه 
به زیســت بوم جدید و شرایط ناشی از ویروس منحوس 
کرونا با رعایت پروتکل های بهداشتی با  شعار محوری 
»نصیب برابر آموزشی، ارتقای کیفیت یادگیری و تربیت 
تمام ساحت در گام دوم انقلاب«، به صورت مجازی در 
بستر ویدئو کنفرانس و شبکه آموزشی دانش آموز)شاد( در 
دستور کار خود قرار داده است.ایجاد فرصت هم اندیشی 
هدفمند در دوطیف سیاست گذاری و عملیاتی آموزش و 
پرورش، تحکیم هویت سازمانی، آشناسازی طیف گسترده 
مخاطبان با مفاهیم عمومی و زیربنایی در حوزه مدیریت 
فرآیند تعلیم و تربیت، انتظــارات تحولی در نظام نوین 
آموزش و پرورش متکی بر اسناد بالادستی، فراهم سازی 
شرایط و موقعیت تبادل دستاورد هم افزایی و هم گرایی 
در ارتقا و بهبود کیفی و کمی نتایج و بازخوردها از طریق 

خرد جمعی از جمله اعداف برگزاری این اجلاس است.

مدیر کل ارتباطات یزد تاکید کرد
لزوم پایش کیفیت باطری 
مراکز مخابراتی با کمک 

دانش بنیان ها
یزد-ندادهقانی نژاد -خبرنگارمملکت : مدیر کل ارتباطات 
و فناوری اطلاعات استان یزد جایگاه برتر این استان در 
شــاخص های توسعه یافتگی فاوا را یادآور شد و خواستار 
پایش کیفیت باطری مراکز مخابراتی و سایت های موبایل 
با کمک شرکت های استانی دانش بنیان در جهت کاهش 

ریسک در زمان قطعی برق سراسری شد.
»محمدرضا پاکدل« در چهارمین نشســت سال جاری 
شورای مدیران بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات استان، 
با اشاره به نقش محوری زیرساخت های ارتباطی و فناوری 
اطلاعات در زمان تعطیلات و محدودیت های ناشــی از 
کرونا و جایگاه برتر اســتان یزد در شاخص های توسعه 
یافتگی فاوا، از زحمات مدیران و پرسنل حوزه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات استان برای ارائه خدمات و سرویس های 
ارتباطی مطلوب در کنار پاسخگویی مناسبت به سوالات 
و شکایات مردمی قدردانی کرد.وی با اشاره به قطعی های 
اخیر بــرق که باعث ایجاد اختلال مقطعی در  شــبکه 
ارتباطی کشور شده بود، اظهار کرد: استان یزد در مقایسه با 
سایر استان ها، با تلاش شبانه روزی مسئولان و تکنسین ها 
و برخورداری از زیرســاخت مطلوب، از پایداری ارتباطات 
مناسب تری برخوردار بود ولی با این وجود لازم است برای 
پایش کیفیت باطری مراکز مخابراتی و سایت های موبایل، 
از ظرفیت شــرکت های استانی دانش بنیان که صاحب 
اختراع و محصول در این حوزه هســتند، استفاه شود و 

ریسک زمان قطعی برق سراسری کاهش پیدا کند.

به مناسبت هفته بهزیستی 
ساختمان مرکزی صندوق 

حمایت از فرصت های شغلی 
افراد دارای معلولیت افتتاح 

شد 

ساری –امیری فر-خبرنگارمملکت:
 ساختمان مرکزی صندوق حمایت از فرصت های شغلی 
افراد دارای معلولیت با حضور شــریعتمداری وزیر تعاون ، 
کار و رفاه اجتماعی کشور و وحید قبادی دانا معاون وزیر 
و رئیس سازمان بهزیستی کشور ، دکتر فرزاد گوهردهی 
مدیر کل بهزیســتی مازندران و مدیران کل بهزیســتی 

سراسر کشور بصورت ویدئو کنفرانس افتتاح شد

راه اندازی آزمایشگاه دیجیتال 
با حمایت فولاد مبارکه

اصفهان – احسان عالیخانی چگنی-خبرنگار مملکت : 
علی کیانی درباره آزمایشگاه صنعت 4 اظهار کرد: چنین 
آزمایشــگاه هایی تحت عناوینی چون »دیجیتال لب«، 
»آزمایشــگاه دیجیتال« یا »آزمایشــگاه صنعت 4.0« 
شناخته می شوند و تاکنون چندین دانشگاه معتبر جهانی 
از جمله دانشــگاه لیون فرانسه و دانشگاه پلی تکنیک  

میلان اقدام به راه اندازی آن کرده اند.
وی افزود: چنین آزمایشــگاه هایی باید سه مولفه اصلی 
داشته باشد؛ هوشمندی، کارآمدی و ایمنی. این سه مولفه 

همواره باید مورد توجه همگان قرار گیرد.
رئیس دفتر پروژه تحول دیجیتال شرکت فولاد مبارکه 
تصریح کرد: آزمایشــگاهی هوشمند است که در آن از 
فناوری های مولد مانند اینترنت اشــیا، واقعیت افزوده، 
پهبادها، هوش مصنوعی و رباتیک در آن به منظور شبیه 

سازی و فعالیت های آزمایشی و تحقیقاتی استفاده شود.
کیانی ادامه داد: رمز موفقیت در پروژه های هوشــمند 
سازی این اســت که سازمان ها و بنگاه های کسب و 
کار  بلنــد پروازانه و آینده نگرانه فکر کرده و ایده های 
خود را در قالب برنامه ریزی های کوتاه مدت اجرا کنند و 
بعد از بررسی نتایج کسب شده توسعه پروژه ها را در سایر 
حوزه های مرتبط گسترش دهند. از آنجا که بسیاری از 
پروژه های تحولی ممکن است منجر به شکست شود، 
باید مکانی وجود داشته باشد که ایده ها و محصولات قبل 
از اجرای نهایی در صنعت، تســت و شبیه سازی شود و 
پس از ایجاد اطمینان خاطر و رفع محدودیتها و مشکلات 
احتمالی با بیشترین احتمال موفقیت نسبت به اجرا در 
محیط عملیاتی صنعت اقدام گردد تا بیشترین بهره وری 
و کمترین حادثه تجهیزاتی و انسانی به دنبال داشته باشد.

وی اظهار کرد: آنچه فولاد مبارکه به عنوان یک شرکت 
ســرآمد دنبال می کند، خلق ارزش پایدار و مشترک با 
همه ذی نفعان است که دانشگاه یکی از این ذی نفعان 
در حوزه جامعه محسوب می شــود. در این مسیر اگر 
بخواهیم صنعت به ســمت هوشمندی حرکت کند در 
حالی که دانشگاه همراه ما نباشد چندان موفق نخواهیم 

بود.
رئیس دفتر پروژه تحول دیجیتال شرکت فولاد مبارکه 
گفت: باید در دانشــگاه ها افرادی را تربیت کنیم که نه 
تنها باعث پیشرفت و توسعه علم در محیط دانشگاه شوند 
بلکه محرک رشد و توسعه در صنعت نیز گردند و صنعت 
به پشتوانه علمی ایجاد شده و  ایجاد شبکه های دانش 
محور بتواند مسیر هوشمند سازی را با موفقیت  و سرعت 

بیشتری دنبال نماید.
کیانی خاطرنشان کرد: نمی توانیم در صنایع مختلف مانند 
صنعت فولاد که صنعتی مادر محسوب می شود به سمت 
تحول دیجیتال حرکت کنیم در حالی که زیرساخت های 
لازم در محیط های دانشگاهی و دانشجویی و رشته های 

تحصیلی مرتبط آماده نباشد.

کاهش 50 درصدی سهمیه 
سوخت ادوات کشاورزی 

فاقد پلاک در گلستان
شرکت  :مدیر  -خبرنگارمملکت  گرگان-میلادزواریی 
ملی پخش فراورده های نفتی منطقه گلســتان از کم 
کردن 50 ردصد از ســهمیه سوخت ادوات کشاورزی 
فاقد پلاک در استان گلستان از ابتدای تابستان۱400 

خبر داد.
شرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه گلستان، 
عیسی افتخاری در جلسه کارگروه پیشگیری از قاچاق 
و عرضه خارج از شــبکه فراورده های نفتی استان با 
اعلام این خبر گفت: تاکنون حدود 60 درصد از ادوات 

کشاورزی استان پلاک گذاری شده اند.
وی از مالکین ادوات کشاورزی فاقد پلاک در استان 
خواست جهت دریافت سهمیه سوخت  هرچه سریعتر 
نســبت به پلاک گذاری ادوات کشاورزی خود اقدام 

نمایند تا در آینده با مشکلی مواجه نشوند.
رییس کارگروه پیشگیری از قاچاق و عرضه خارج از 
شــبکه فراورده های نفتی استان ضمن ارایه گزارشی 
از اقدامات مهم و اثر بخش در خصوص پیشــگیری 
از قاچاق فراورده های نفتی بر اهمیت نشســت ها و 
جلســات مشترک در راستای بهره مندی از تجارب و 

رسیدن به راهکارهای مناسب تاکید کرد.
در این جلســه نمایندگانی از شــرکت گاز، تعزیرات 
حکومتــی، اداره کل حمــل و نقل جــاده ای، پلیس 
آگاهی، پلیس راهور، دادگستری، اداره کل استاندارد، 
جهاد کشاورزی، توزیع برق و سازمان صنعت،معدن و 

تجارت استان حضور داشتند.

ااراک-یاحقی-خبرنگارمملکــت : مدیرکل 
ارتباطات و فناوری اطلاعات استان مرکزی 
بر اهمیت رسیدگی به موارد تخلف دارندگان 
پروانه دفاتر پیشــخوان و اعمــال مقررات 

متناسب با نوع و سطح تخلف تاکید کرد
به گزارش روابط عمومی اداره کل ارتباطات 

و فناوری اطلاعات اســتان مرکزی، لادن 
مهــدوی، مدیــرکل ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات اســتان و رئیس کمیته اســتانی 
نظارت بر ایفــای تعهدات دارندگان پروانه و 
اعمال مقررات دفاتر پیشخوان دولت و بخش 
عمومی غیردولتی، از بررسی تخلفات شش 

دفتر پیشخوان و اتخاذ تصمیمات لازم در این 
زمینه در دومین جلسه کمیته گفته شده در 

سالجاری خبر داد.
مهــدوی ادامــه داد: به منظــور صیانت از 
حقوق شــهروندی و تکریم اربــاب رجوع، 
کلیــه شــهروندان می تواننــد در صورت 

مشاهده هر گونه تخلف در دفاتر پیشخوان 
 خدمــات دولــت، بــا مراجعه به ســایت 
 cra.ir.۱95.www یا تماس با تلفن گویای 
۱95، درخواست یا شــکایت خود را ثبت و 

پیگیری کنند.
کمیته استانی رســیدگی به تخلفات دفاتر 

پیشخوان خدمات دولت استان مرکزی، به 
صورت ویدئو کنفرانس و با حضور مدیر کل 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، معاون سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی، نماینده سازمان تنظیم 
مقررات منطقه مرکزی و رئیس انجمن دفاتر 

پیشخوان دولت استان برگزار شد.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان خبر داد

رسیدگی به تخلفات 6دفتر پیشخوان دولت در استان مرکزی 

اخبار

اکرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارمملکت : مدیر روابط 
عمومی و امور بین الملل شرکت پالایش نفت کرمانشاه 
از موفقیت این شرکت در انجام تعمیرات اساسی )اورهال( 
با تلاش شبانه روزی پرســنل شرکت و رعایت بالاترین 
اســتاندارهای ایمنی، بدون هیچ گونه خسارتی خبر داد و 
گفت: با انجام این تعمیرات تولیدات شــرکت ۲5 درصد 

افزایش یافته است.
روابط عمومــی و امور بین الملل شــرکت پالایش نفت 
کرمانشــاه به نقل از »محمدرضا امامی نیا« اعلام کرد: 
شرکت پالایش نفت کرمانشاه در مدت یک سال طی دو 
مرحله موفق به انجام تعمیرات اساسی شده است که در 
این تعمیرات با توجه به شــیوع بیماری کرونا در کشور و 
همچنین لزوم انجام تعمیرات اساسی، همه تمهیدات لازم 
برای اجرای دســتورالعمل های بهداشتی از جمله معاینه 
سلامت نیروهای دســت اندرکار تعمیرات، توزیع وسایل 
بهداشــت فردی، ضد عفونی مداوم وسایل حمل و نقل 
و اماکن عمومی مانند رستوران، نمازخانه، سرویس های 

بهداشتی نیروهای تعمیراتی در نظر گرفته شد.

وی ادامه داد: تعمیرات اساســی واحدهای پالایشی یک 
فعالیت مهم، تخصصی، حســاس و با اهمیت است که با 
هدف تضمین استمرار عملیات تولید فرآورده های نفتی با 
کیفیت مناسب و همچنین صیانت از تأسیسات و تجهیزات 
و کاهش ضریب خطرپذیری واحدهای پالایشگاه بصورت 

دوره ای انجام می شود.
او تصریح کرد: دست اندرکاران این تعمیرات ۷00نفر بودند 
که از این تعداد 450نفر از نیروهای داخلی پالایشگاه حضور 
داشتند و در حدود ۲50نفر نیز از نیروهای خارج از پالایشگاه 
برای انجام تعمیرات با اجرای کامل معاینات ســلامت و 

انجام آزمایشات پزشکی و طب صنعتی جذب شدند.
امامی نیا با بیان اینکه انجام هر دو مرحله اورهال شرکت 
پالایش نفت کرمانشاه با اتکا به توان مهندسین و کارکنان 
تلاشگر پالایشگاه کرمانشاه انجام گرفت، گفت: با توجه 
به شــیوع ویروس کرونا و به منظور جلوگیری از تراکم 
نفرات و ورود نیروهای غیر بومی به داخل شــرکت، مقرر 
شد مرحله اول در اردیبهشت ماه سال۱۳99  که دو قسمت 
از فعالیتهای خیلی مهم تعمیرات اساسی و بالغ بر 50 درصد 

حجم کل تعمیرات اساســی بود توسط نیروهای داخلی 
شرکت به انجام برسد و مابقی تعمیرات نیز در سال ۱400 

اقدام شود.
مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت پالایش نفت 
کرمانشــاه اضافه کرد: با انجام این دو مرحله از تعمیرات 
اساسی در پالایشگاه کرمانشاه، ضمن احیا و بازسازی همه 
دستگاه های عملیاتی ظرفیت تولید این شرکت ۲5 درصد 
افزایش یافته اســت که این مهم نیز نشان از دوراندیشی 

مدیریت شرکت دارد.
  

وی افزود: در این دو مرحله از انجام تعمیرات اساسی )که 
مرحله اول آن، اردیبهشت سال گذشته و مرحله دوم خرداد 
ســالجاری صورت گرفت(اقدامــات لازم از قبیل احیای 
کاتالیست برای افزایش اکتان، سرامیک فایبر و تعویض 
tube sheet و ۳۲ عــدد tube convection کــوره ۱0۱ 
،بازرسی، شست و شو و چک مبدلها، تعویض قسمتهایی 
از لاین فلر و ناکودرام،کوک ســوزی واحدهای یونیفاینر، 
بازرســی و ترمیم عایقکاری کوره ها، بازرسی فنی کلیه 

ظــروف، برج ها، مبدل ها، بویلرها در تعمیرات اساســی 
صورت گرفت.

به گفته او در این اورهال برای اولین بار ســرامیک فایبر 
نمودن کوره انجام شده است که موجب افزایش راندمان 
کوره و کاهش تلفات گرمایی آن می شود که پوسیدگی 

ورقه های کوره را به شدت کاهش می دهد.

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت پالایش نفت استان خبر داد

انجام تعمیرات اساسی در پالایشگاه نفت کرمانشاه 

خبر

در تیر ماه امسال صورت گرفت

 کشف 850 پمپ غیر مجاز آب
 در شهر اصفهان

اصفهان – احسان عالیخانی چگنی-خبرنگار مملکت : با آغاز عملیات شناسایی دارندگان پمپ های غیر مجاز آب، 
در تیرماه امسال 850 پمپ غیرمجاز در سطح شهر اصفهان کشف شد. 

 مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با بیان این خبر گفت: بیشترین پمپ 
های غیرمجاز کشف شده به ترتیب در محدوده آبفای منطقه 5 با 4۱0 و آبفای منطقه 4 با ۳۲4 مورد بوده است. 
مهرداد خورسندی با بیان اینکه نصب مستقیم پمپ روی شبکه توزیع آب جرم محسوب شده و پیگرد قانونی 
دارد، افزود:    گروه های مروج مصرف بهینه آب آبفای استان اصفهان با همراهی مأموران نیروی انتظامی اجازه 
دارند ضمن رعایت موازین شرعی، قانونی و حقوق شهروندی، نسبت به شناسایی و قطع انشعاب آب افراد متخلف 

اقدام کنند. 
وی گفت: مروجین پس از کشــف پمپ هایی که بلافاصله بعد از کنتور آب نصب شــده اند، در مرحله اول به 
مشــترک متخلف اخطار می دهند و در صورت عدم اصلاح و رفع تخلف در مدت زمان تعیین شــده، انشعاب 

مشترک به صورت موقت تا رفع تخلف قطع می شود. 
سخنگوی آبفای استان اصفهان،  وجود مخزن استراتژیک و نصب پمپ بعد از مخزن ذخیره را در شرایط کم آبی 
و اوج مصرف ضروری دانست و گفت: آب باید با فشار شبکه وارد مخزن ذخیره شده و سپس به وسیله پمپ به 

داخل ساختمان پمپاژ شود. 
خورسندی با اشاره به اینکه فعال شدن پمپ غیر مجاز و مکش آب داخل شبکه، افت شدید فشار آب مشترکین 
مجاور را به دنبال دارد ، از مردم خواست در صورت مشاهده هرگونه پمپ غیر مجاز که منجر به تضییع حقوق 

افراد می شود مراتب را به سامانه ارتباط با مشتریان آبفا  به شماره ۱۲۲ اطلاع دهند. 
شــایان ذکر است از 850 پمپ غیرمجاز کشف شده به ترتیب هفت مورد در منطقه یک، ۱0 مورد منطقه دو، 
56 مورد منطقه سه، ۳۲4 مورد منطقه چهار، 4۱0 مورد منطقه پنج و 40 مورد در محدوده تحت پوشش آبفای 
منطقه 6 شهر اصفهان بوده است. همچنین از این تعداد 5 مورد انشعاب قطع و بقیه اصلاح شده و یا در حال 

اصلاح هستند.  

مدیر کل منابـع طبیعی و آبخیـزداری استان خبر داد

احـداث19 بنـد خاکـی در گلستـان 
گرگان-میلادزواریی -خبرنگارمملکت : مدیر کل منابـع طبیعی 
و آبخیـزداری گلستان گفت: ۱9 بندخاکی در استان  مورد بهره 

برداری با اهدف آبخیزداری و آبخوانداری قرار گرفت . 
عبدالرحیــم لطفــی اظهار کــرد: در ســال 98 و99  از محل 
اعتبارات صندوق توســعه ملی ۱۱0 میلیارد تومان به اداره کل 
منابع طبیعی استان گلســتان ابلاغ شدکه از اعتبارات فوق 86 
میلیارد  تومان جهت اجرای عملیات آبخیزداری و آبخوان داری 
در ســطح اســتان  با تلاش جهادی همکاران و عوامل استانی 
وشهرستانی در غالب ۱9بند خاکی ،۲0سازه شاخه گیر و حدود 

۱00سازه سنگ ملاتی و گابیون انجام شد .
وی تصریح کرد:با مشــارکت مردم آبخیز نشــینان ۳مورد بند 
خاکی درمنطقه ماســان شهرستان گنید جهت کنترل فرسایش 

گالی و دو مورد سازه سنگ ملاتی در روستای وامنان شهرستان آزادشهر مورد اجرا قرار گرفت . 
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان گلســتان  اضافه کرد: کل احجام اجرای براســاس اعتبارات فوق حدود ۳000 متر 

مکعب می باشد 
لطفی بیان کرد: هدف از اجرای طرح های آبخیزداری در اولویت اول کنترل رسوب و جلوگیری از فرسایش خاک است، کاهش 
اثرات خشک ســالی و تغییر اقلیم، تغذیه ســفره های زیرزمینی، استحصال آب های سطحی، کاهش خسارات سیل تأسیسات زیر 

بنایی و اراضی کشاورزی و باغات نیز در آبخیزداری مدنظر قرار می گیرند.
 لطفی  اظهار کرد: اســتان گلســتان  به عنوان یکی از مناطق گرم و خشــک کشور با بحران کم آبی دست و پنجه نرم می کند، 
در سال های اخیر در پی بارش های پیاپی خسارت هایی به بخش کشاورزی وارد شد، به همین دلیل بهره گیری درست از روان 

آب های ناشی از بارش باران در فصول مختلف سال می تواند راهکاری برای برون رفت از این بحران باشد.
ایجاد بندهای خاکی وسایر سازه های آبخیزداری و جذب سرمایه گذار و اختصاص بودجه کافی به این موضوع می تواند موجب 
تقویت ســفره آب های زیر زمینی، مدیریت روان آبها گسترش بخش کشاورزی، گسترش فضای سبز و تبدیل استان گلستان به 

استانی سر سبز باشد.

کرمانشاه - فریده محمدی-خبرنگارمملکت : همزمان 
با دهه امامت و ولایــت ۲۲0 نوعروس تحت حمایت 
کمیته امداد اســتان کرمانشاه با دریافت جهیزیه راهی 

خانه بخت شدند.
محســن رخصی مدیر کل کمیته امــداد امام خمینی 
)ره( اســتان کرمانشاه، از اهدای ۲۲0 سری جهیزیه به 

نوعروســان تحت حمایت کمیته امداد استان کرمانشاه 
خبر داد و افزود: هریک از این سری جهیزیه ها شامل 
اقلام ضروری یخچال، اجاق گاز، تلویزیون، لباسشویی 

و جاروبرقی است.
وی با بیان اینکه در تامین این ســری های جهیزیه با 
مشــارکت خیران نیک اندیش تامین شده است، گفت: 

ارزش هــر یک از این جهیزیــه ها بیش از 40 میلیون 
تومان و در مجموع حدود 9 میلیارد تومان بوده است.

وی با یــادآوری اینکه این ســومین مرحله از اهدای 
جهیزیه به نوعروســان مددجو کرمانشــاهی در سال 
جاری اســت، عنوان کرد: : پیش از این طی دو مرحله 
دیگر 458 نوعروس در اســتان کرمانشــاه با دریافت 

جهیزیه زندگی مشترک خود را آغاز کردند.
مدیرکل کمیته امداد اســتان کرمانشــاه تصریح کرد: 
امیدواریــم در برنامه ها و مناســبت هــای پیش رو با 
مشــارکت خیران نیکوکار تمامی نوعروســان مددجو 
پشــت نوبت با دریافت جهیزیه زندگی مشترک خود را 

آغاز کنند.

همزمان با دهه امامت و ولایت صورت گرفت

اهدای ۲۲۰ سری »جهیزیه« به نوعروسان مددجوی کرمانشاهی

ساری –امیری فر-خبرنگارمملکت:
در بازدیــد دکتر رازجویان معــاون امور هماهنگی عمرانی 
اســتانداری مازندران از تصفیه خانه شــهرهای گروه الف، 
نیازهای پایانی تصفیه خانه مورد بررسی قرار گرفت و مقرر 
شد تا هفته های آتی پس از رفع مشکلات، فاز اول تصفیه 

خانه وارد مدار شود
به گزارش روابط عمومــی آب منطقه ای مازندران ، دکتر 
یخکشی در حاشــیه این بازدید ضمن ارائه اقدامات انجام 
شده گفت: فاز اول تصفیه خانه شهرهای گروه به ظرفیت 
۱000 لیتر برثانیه آماده بهره برداری است که با افتتاح این 
تصفیه خانه می توانیم آب شرب شهر بابل را از سد آیت الله 

صالحی مازندرانی فراهم نماییم
وی افزود :برای آبرســانی به شــهرهای بابل، بابلســر و 
فریدونکنار حدود هفتاد کیلومتر لوله گذاری انجام شده که 
ضمن تکمیل لوله گذاری  شهر بابل تا ورودی شهر بابلسر 
امکان آبرسانی فراهم شده و با انجام 500 متر لوله گذاری 

میتوانیم آب شرب شهر بابلسر را نیز تامین نماییم.
یخکشی مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مازندران تصریح 

کرد، در مواقع سیلابی تصفیه خانه اضطراری بدلیل کدورت 
بالای آب، از مدار خارج میشــد و آبرســانی به شهر بابل و 
بابلســر را با مشکل مواجه می کرد که با افتتاح این تصفیه 
خانه مشــکل فوق حل خواهد شــد و آب پایدار و پاک به 

منازل می رسد.
وی اضافــه کرد، برای انتقال آب به شــهر فریدونکنار نیز 
پیمانکار مشــخص گردید که با جذب اعتبارات بیشــتر، 

آبرسانی به این شهر را نیز به پایان خواهیم رساند

معاون امور هماهنگی عمرانی استانداری مازندران

تصفیه خانه شهرهای گروه الف بزودی 
اصفهان – احســان عالیخانی چگنی-خبرنگار مملکت : آماده بهره برداری می شود

پیرو آگهی دعــوت مندرج در روزنامه هــای اطلاعات و 
دنیای اقتصاد  به تاریخ  ۱6/4/۱400جلسه مجمع عمومی 
عادی سالیانه صاحبان سهام شرکت پالایش نفت اصفهان 
در ساعت ۱0:00 صبح روز دوشنبه مورخ ۲8/04/۱400 با 
حضور دارندگان6۲6۳ درصد از سهامداران و نماینده سازمان 
بورس آقای جمشید سهرابی و نماینده مؤسسه حسابرسی 
بهمند )به عنوان حسابرس و بازرس قانونی شرکت(آقای 
رضا آتش در محل سالن آمفی تئاتر شهرک شهید محمد 
منتظری به نشــانی اصفهان، بزرگراه آزادگان، کیلومتر ۳ 
جاده تهران تشکیل گردید. پس از احراز حد نصاب قانونی 
و با توجه به مفاد ماده ۱0۱ اصلاحیه قانون تجارت، آقای 
مجید اعظمی )نماینده شرکت پالایش نفت جی ارس ( به 
عنوان رئیس جلسه، مرتضی ابراهیمی مدیرعامل شرکت، 
آقای مهدی صرامی فروشانی )نماینده شرکت های سرمایه 
گذاری استانی سهام عدالت( و  آقای علیرضاخدایی)نماینده 
شــرکت آوای پردیس ســلامت( به عنوان نظار و آقای 
صاحب ارجمند به عنوان منشــی جلسه انتخاب گردیدند. 
سپس رسمیت جلسه توسط رئیس مجمع اعلام و دستور 
جلسه توسط منشی جلسه به شرح ذیل قرائت گردید:دستور 

جلسه :۱- استماع گزارش هیئت مدیره، حسابرس مستقل 
و بازرس قانونی شــرکت در خصوص عملکرد سال مالی 
منتهی به ۱۲/۳0/ ۲۱۳99- بررســی و تصویب ترازنامه و 
صورت عملکرد سال مالی منتهی به۱۳99/۱۲/۳0 ۳- اتخاذ 
تصمیم نسبت به تقسیم سود4- انتخاب بازرس قانونی و 
حسابرس شرکت برای سال مالی ۱400 5- تعیین روزنامه 
کثیرالانتشار جهت درج آگهی های رسمی شرکت 6- سایر 
مواردی که تصمیم گیری در مورد آن در صلاحیت مجمع 

عمومی عادی باشد.
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دستور وزیر بهداشت برای 
آغاز واکسیناسیون 5 گروه 

جدید
وزیر بهداشت طی نامه ای به معاون بهداشت، دستور 
داد تا لیســت گروه های جدید برای واکسیناسیون 

علیه کرونا را اعلام کند.
به گزارش ایســنا، در نامه دکتر سعید نمکی، وزیر 
بهداشــت، خطاب به دکتر علیرضا رییسی، معاون 
بهداشت وزارت بهداشــت آمده است: با قدردانی 
از زحمــات کلیه همکاران و دســت  انــدرکاران 
واکسیناســیون کوویــد – ۱۹ و باتوجه به تأمین 
واکســن مورد نیاز از طریق واردات و تولید داخل، 
ضروریســت تعداد افراد در گروه  های زیر را سریعاً 
به اینجانــب اعلام کنید تا با طــی مراحل لازم، 

واکسیناسیون این گروه آغاز شود:
۱- کلیه بیماران دیابتی بالای ۱۸ سال به تفکیک 
استان ها )اخیراً سامانه ثبت بیماران دیابتی کشور با 
کدملی در معاونت درمان راه اندازی و موارد را ثبت 

کرده که می  تواند مورد استفاده قرارگیرد(.
۲- بیمــاران خاص دیگری که باید در اولویت قرار 

گیرند و تاکنون واکسینه نشده  اند.
۳- رانندگان تاکسی و خدمات حمل و نقل عمومی 

از قبیل ریلی، هوائی و زمینی
۴- آموزگاران مدارس ابتدائی و متوسطه به تفکیک

۵- اساتید دانشگاه  ها
در ادامــه این نامه نامه اســت: تســریع در اعلام 
آمــار تفکیکی فــوق جهت برنامــه ریزی عاجل 
واکسیناســیون گروه  های مذکــور از اولویت ویژه 
برخوردار اســت. بدیهی است از لیست افراد اعلام 
شــده باید کســانی که در گروه  های ســنی قبلی 

واکسینه شده  اند حذف شود.

 خواب بازار مسکن در 
60 درصد محله های تهران

معاون وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه از ۳۹۹ 
محله تهــران در ۲۵۰ محله اصلا معامله ای انجام 
نمی شــود گفت: حتما اگر تلاطمــی در بازارهای 
موازی ایجاد شــود، اثراتش در بازار مسکن کمتر 
خواهد بود و ثبات از واکنشهای فعلی این بازار قابل 

انتظار است.
محمود محمودزاده در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
در خردادماه اعلام شــد متوسط قیمت مسکن در 
تهــران ۳ درصد افزایش یافته؛ در حالی که از ۳۹۹ 
محله پایتخت در ۲۵۰ محله اصلا معامله ای صورت 
نگرفته اســت. یعنی در حدود ۶۰ درصد محلات 
حتی یک قرارداد هم امضا نشده است. از ۴۰ درصد 
مابقی هم در بعضی محله ها فقط شاهد انعقاد یکی 
دو فقره قرارداد خرید و فروش بوده ایم. بنابراین ارایه 
داده های قیمتی از چنین بازاری اشــتباه است و به 
همین دلیل از سال ۱۳۹۸ اعلام کردیم این شیوه 

را قبول نداریم.
وی افزود: قیمتهای اعلامی بر اساس متوسط نرخ 
معاملات ارایه می شود در حالی که معاملات بسیار 
کاهش یافته است. نمی شود وقتی در یک محله دو 
فقره معامله صورت می گیرد همان را ملاکی برای 

اعلام متوسط آن محله در نظر گرفت.
معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی با 
اشاره به ۵۱۰۲ فقره قرارداد خرید و فروش مسکن 
طی خرداد ۱۴۰۰ در تهران گفت: وقتی می خواهید 
آمار ارایه دهید باید جامعه آماری شــما عدد قابل 
توجهی توجهی باشد تا بتوان آن را تسری داد. اما 
زمانی که در یک مــاه به طور مثال ۱۰۰۰ معامله 
انجام می شود و در ماه بعد ۵۰ معامله، نتیجه مساوی 

از این دو ماه به دست نمی آید.
به گفته محمــودزاده، چند محله محدود در تهران 
در مناطق ۱، ۳، ۴، ۵ و ۶ هستند که فضای بورس 
بازی مســکن در آنجا وجود دارد. به طور مثال در 
شــرق منطقه ۴ معاملات بســیار بیــش از دیگر 
محله های این منطقه اســت. پس نباید با استناد 
به قیمتهایی که از قرادادهای این محله استخراج 
می شود برای دیگر محله های منطقه ۴ یا کل شهر 

تهران نرخ تعیین کرد.
وی با بیان اینکه برنامــه ارایه آمار صحیح از بازار 
مســکن در دســتور کار وزارت راه و شهرســازی 
قرار دارد گفت: به دلیل درگیری و مشــغله ای که 
درخصوص سامانه املاک و اسکان داشتیم موضوع 
آمار به تعویق افتاده اما به زودی آمار اعلام خواهد 

شد.
معاون وزیر راه و شهرسازی اظهار کرد: تاکید اصلی 
ما بر این است که نباید انتظار تورمی در بازار مسکن 
ایجاد کرد. وقتی فضای کلی بازار به ثبات رســیده 
و فروشندگان حاضرند با قیمتهای پایین، واحدهای 
خود را به فروش برسانند نشان می دهد قبلا نرخها 
واقعی نبوده اســت. در حال حاضر خریدار به ندرت 
پیدا می شود و شــاید فروشندگان هم دست نگه 

داشته اند اما بازار در یک حالت پایدار قرار دارد.
محمودزاده درباره پیش بینی از وضعیت آینده بازار 
مسکن گفت: ثبات قیمتی در بازار مسکن بستگی 
به شــرایط اقتصاد کلان دارد. در واقع هیچ یک از 
بازارهای طلا، ارز، مســکن و بورس از اســتقلال 
مشخصی برخوردار نیستند و با یکدیگر ارتباط دارند. 
به همین لحاظ با نســبت مشخصی با هم حرکت 

می کنند.
وی، سیاستهای وزارت راه و شهرسازی را در جهت 
کنترل بازار مسکن دانست و افزود: برنامه هایی مثل 
طرح اقدام ملی مســکن، مالیات خانه های خالی، 
سامانه املاک و اســکان، تعیین نرخ اجاره بها، وام 
ودیعه مسکن و بســیاری دیگر از اقدامات در این 
جهت انجام شــده که مسکن از کالای سرمایه ای 
به مصرفی تبدیل شــود. با توجه به این کارها به 
نظرم اگر تلاطمی در دیگر بازارها داشــته باشیم 
حتما در بازار مســکن کمتر خواهد بود. این مساله 

از واکنشهای بازار، قابل انتظار است.

یک کارشــناس صنعت خودرو می گوید: دولت آقای 
رییسی در حوزه خودرو نمی شــود گفت با ابرچالش 
روبه رو است، اصلا وســط ابرچالش است. بر همین 
اساس، چاره ای ندارد جز این که عقلایی و با نخبگان 
واقعی، نه نخبه نماها، برای چالش های کشور فکری 

کند.
روزها برای آغاز به کار دولت ســیزدهم به شــماره 
افتاده و در چنین شرایطی، به نظر می رسد بازارها در 
انتظار اتفاقاتی نشســته اند که احتمالا در دولت آینده 
رخ خواهد داد. بازار خودرو و به خصوص خودروهای 
وارداتی نیز از این قاعده مســتثنی نبــوده و با وجود 
افزایش صف های فروش خودرو، اما در سمت تقاضا 
نگاه ها مملو از ریســک احتمالی در بازار حاکم است؛ 
بازاری که از ســال ۹۷ با ممنوعیــت واردات خودرو، 
درگیر تغییرات قیمتی بسیار شــد. بر همین اساس، 
به اعتقاد کارشناســان و فعالان بازار خودرو، یکی از 
مهم ترین تغییراتی که می تواند در آغاز به کار دولت 
سیزدهم برای حوزه خودرو به ارمغان بیاورد، آزادسازی 

دوباره واردات خودرو به ایران است.
فربد زاوه، کارشــناس صنعت خودرو در گفت وگو با 
خبرآنلاین درباره وضعیت احتمالــی واردات خودرو 
در دولت ســیزدهم می گوید: به نظر می رسد فضای 
اقتصادی ایران در دوره آقای رییسی بازتر از دوره آقای 
روحانی خواهد بود. البته من این را عطف به رفتارهایی 
که در ۴۰ سال گذشــته جناح های سیاسی در ایران 

داشتند، می گویم.
وی می افزاید: رفتاری که عموما جناح های اصولگرا 
داشــتند، این بوده کــه با وجود این که شــعارهای 
تندتری در حوزه اقتصاد سوسیالیســتی می دهند، اما 
به طور معمول لیبرال تر برخورد می کند. یعنی هر چه 

لیبرالیسم را تقبیح می کنند، خودشان به سمت اقتصاد 
لیبرال بیشتر حرکت می کنند. در مقابل، جناح چپ با 
وجود این که به لیبرالیسم متهم بودند، اما خیلی بسته تر 
عمل می کنند و فضای اقتصاد سیاسی را در دوره خود 

بسته اند.
این کارشــناس خودرو عنوان می کند: با توجه به این 
سابقه تاریخی، قاعدتا ما باید منتظر این باشیم که مثل 
دوران گذشــته در حوزه اقتصادی بازتر عمل کنیم و 
یکی از منویــات اولیه آن، آزاد کردن واردات و حذف 
قوانینی است که برای بسته بازارها اتفاق افتاده است.

به برجام برمی گردیم؟
زاوه تصریح می کند: جدای این موضوع، من همچنان 
معتقدم که آقای رییسی برخلاف شعاری که اطرافیان 
او می دهند، چون خود ایشان برجام را تایید کردند، به 
برجام برمی گردند و راه تعامل را در پیش می گیرند و 

اتفاقا از انتفاع آن هم استفاده خواهند کرد.
وی متذکر می شود: بر این اساس، اگر این اتفاق بیفتد، 
دولت برای این که خبط بانک مرکزی و سازمان برنامه 
و وزارت اقتصاد را در سال ۹۹ جمع کند -فروش ارزی 
که ریال آن را توزیع کرده، ولی ارز آن را هزینه نکرده، 
چون دسترسی به آن نداشته است- یکی از بهترین 
جاها واردات خودرو است. زیرا اولا تعرفه بالا روی این 
کالا پذیرفته شــده است. همین الان هم که واردات 
خودرو آزاد شود، به ازای هر دلار می توانند ۴۰ تا ۴۵ 
هزار تومان پول از مردم در قالب درآمدهای مالیاتی و 

پول ارز بگیرند.
این کارشناس خودرو بیان می کند: دوم این که برای 
مثال، می توان یک میلیــارد دلار این طوری در بازار 
تزریــق کرد و این خاصیــت را هیچ مارکت دیگری 

در ایران نــدارد. این می تواند اثــر ضدتورمی خیلی 
خوبی داشته باشد، یعنی اگر این اتفاق بیفتد، چیزی 
در حدود ۴۰ تا ۴۵ هزار میلیارد تومان از اضافه تولید 
پولی که در کشور اتفاق افتاده، آن را می شود در داخل 
بانک مرکــزی برگرداند و حبس کرد و داخل جامعه 
برنگرداند. یا حداقل بخشی از آن را به جامعه برنگرداند 

و هزینه کرد دولت نشود.
زاوه تاکید می کند: این اتفاق به شــدت ضد تورمی 
است. به عبارتی، اگر دولت این کار را بکند، به شدت 
می تواند این سیاست اشتباه را جبران کند و تورمی که 
می رود به سمت اعداد بالاتر برسد را تا حدی کند کند.
وی متذکر می شود: من فکر می کنم آقای رییسی این 
دو کار را حتما انجــام می دهد. اما این که چه زمانی، 
خودش مســاله اســت. با این حال، امیدوارم هر چه 
زودتر آقای رییســی این تصمیم را بگیرد، یعنی هم 
واردات را آزاد کنــد و هم تعامــل را انجام دهد. اگر 

تعامل اتفاق نیفتد، دیگر احتمال باز شدن واردات ۵۰ 
درصد می شود، زیرا منابع ارزی تحت فشار است. بر 
این اساس، اگر واردات آزاد نشود، ما شاهد تداوم فشار 

در بازار داخلی خواهیم بود.
راهی برای کاهش مصرف ارزی

این کارشناس صنعت خودرو در ادامه می گوید: یک 
سیاست اشتباهی که در سه سال اخیر دنبال شد، این 
بود که شــرکت ها را به ســمت اس کی دی به جای 
واردات ســوق دادند. این باعث می شود که مصرف 
ارزی کشــور زیاد شود و یک خودرو ۲۰ یورویی، ۳۰ 
یورو می شود. همین است که مردم با تعجب می گویند 
چرا یک خــودرو ۱۵ هــزار دلاری در ایران که باید 
قیمتی ۴۰۰ میلیون تومانی داشته باشد، ۹۰۰ میلیون 

تومان می شود.
زاوه می افزاید: دولت آقای رییسی می تواند این بازی 
را جمــع کند و جلوی این پدیــده مزحک تولیدی 

را بگیــرد و در ازای آن، واردات را آزاد کنــد. با این 
موضوع، دو اتفاق می افتد؛ یکی این که ارز کمتری از 
کشور خارج می شود و دوم این که فشار روی بازار به 

شدت می شکند و قیمت ها پایین می آید.
وی با بیان این که در حال حاضر حجم تقاضا در بازار 
بسیار محدود است، تصریح می کند: این که یک دفعه 
تقاضای سنگینی برای واردات اتفاق بیفتد، نگرانی 
بی جایی است و پروپاگاندایی است که خودروسازان 
دولتی و قطعه ســازان درســت کردند. همین الان 
واردات باز هم شــود، ۵۰۰ هزار دستگاه خودرو هم 

نمی شود وارد کرد.
این کارشــناس صنعت خودرو عنــوان می کند: بر 
همین اســاس، یکی از راهکارهای دولت این است 
که پروژه اس کی دی و ۲۰ درصد ســاخت داخل را 
حذف کند و این گونه حداقل ارز کمتری از کشــور 

خارج می شود.
زاوه تصریح می کند: به هر شکل دولت آقای رییسی 
در حوزه خودرو نمی شــود گفت با ابرچالش روبه رو 
است، اصلا وسط ابرچالش است. دولت آقای روحانی 
هم با این شــرایط روبه رو بود، ولی به نظر نمی رسد 
آقای رییســی این شانس را داشته باشد، مثل قضیه 
آب خوزســتان، که ابرچالش های ایران را بخواهد با 
پمپاژ پول به تعویق بیاندازد. چاره ای ندارد جز این که 
عقلایی و با نخبــگان واقعی، نه نخبه نماها، فکری 

برای چالش های کشور کند.
وی با پیش بینی وضعیــت بازار خودروهای وارداتی 
متذکر می شــود: اگر واردات آزاد شــود، کاهش ۵۰ 
درصدی قیمت در بازار کاملا محتمل است، اما اگر 
واردات آزاد نشود، به لطف تورم احتمالا قیمت ها تا 

دو برابر بالا می رود.

کاریکاتور

روز خوب کاروان ایران در توکیو با آرش طلایی و برد شیرین والیبالیست ها

 پرستاری که هم با کرونا جنگید هم برایمان طلا گرفت
شنبه خوب کاروان المپیکی ایران در توکیو با مدال  و برد دلچسب والیبالیست ها مقابل 

لهستان رقم خورد و امید به روزهای بعد را بیشتر کرد.
جواد فروغی تیرانداز ۱۰ متر تپانچه ایران، تمام معادلات را به هم زد و موفق شد امروز 
اولین مدال طلای کاروان ایران را به دست بیاورد. او نمونه واضح یک استعداد بی نظیر 
است که دیر کشف شد و با این وجود توانست طلایی ترین مدال جهان را مال خود کند. 
فروغی در سن ۳۸ سالگی تازه کشف شد. او اولین مدال جهانی خود را که طلا بود در 

سال ۹۶ به دست آورد؛ یعنی همین ۴ سال قبل.
فروغی که در آزمون های بهداری شرکت کرده بود، در مرحله تیراندازی با تپانچه فوق 
العاده عمل کرد. در واقع فروغی خیلی اتفاقی وارد این رشته شد و به تیم ملی رسید. شغل 
اصلی این قهرمان ملی، پرستاری است. او در بیمارستان بقیه الله مشغول به کار است. 
در تمام دو سال گذشته فروغی در کنار تمرینات حرفه ای برای آماده سازی خود، درگیر 
مبارزه با کرونا بود. او هم مثل تمام پرستاران و پزشکان در خط مقدم مبارزه با این کرونا 
شرکت داشت و با چالش های فراوانی در زندگی اش روبرو بود. سختی های این مرحله 
دشوار زندگی اما، توان فروغی را نگرفت. او در مسابقات جهانی موفق بود. این موفقیت 
را در المپیک هم ادامه داد و توانســت با اختلاف نسبت به رقبای مجهزی چون چین، 
صربستان، اوکراین، آلمان و... مدال طلای المپیک را به دست بیاورد. باید به احترام جواد 
فروغی ایستاد و کلاه از سر برایش برداشت.... امروز او دل یک ملت را مدالی شاد کرد 
که گفته بود رســیدن به آن یکی از مهمترین آرزوها و دستاوردهای زندگی اش است. 
فروغی نماد مبارزه در دو جبهه بود و امروز به آرزوی بزرگش رســید. شاید باورنکردنی 
باشد. فروغی با کمترین ها به چنین مدال ارزشمندی رسید، پرستاری که حتی به گفته 

خودش با آب پاش در بیمارستان تمرین می کرد تا بتواند دقتش را بالا ببرد. 

*آرش تیراندازی ایران
با حضور چینی هایی که سال هاست مدال های تیراندازی جهان و المپیک را می زنند زیر 
بغل و به خانه می روند چه کسی فکرش را می کرد که جواد فروغی از ایران مدال طلای 

تپانچه ۱۰ متر را با اقتدار به نام ایران سند بزند؟ هیچکس!
همانطور که وقتی در گرمای ۵۰ درجه خردادماه دهلران ما پیاده به سمت دبیرستان امام 
خمینی)ره( می رفتیم فکرش را هم نمی کردیم که جواد با آن چشم های درشت و پوست 
آفتاب سوخته تیرانداز تیم ملی بشود! ما؟ تیم ملی؟ دهلران را همین الان هم به سختی 
می شود روی نقشه پیدا کرد چه رسد به میانه دهه ۷۰ که مردم هنوز داشتند آجر روی 

آجر می گذاشتند تا شهری که از جنگ هزار تکه شده بود را دوباره بسازند.
بعید می دانم آن روزها شــهر جمعیتی بیشــتر از ۱۰ هزار نفر داشــت. دبیرستان امام 
خمینی)ره( تنها دبیرستان شهر بود و ما آخرین نسل نظام قدیم بودیم. با جواد فروغی 
رشته علوم تجربی می خواندیم. همکلاسی کم حرفی که البته شیطنت های زیرپوستی 
خودش را داشت. قاری قرآن بود و می رفت سر صف و چند باری هم گروه سرود بودیم. 
خیلی اهل ورزش نبود. دستکم در قیاس با ما که از هر فرصتی استفاده می کردیم که 
برویم ســراغ فوتبال و زیر آفتاب آنقدر بازی می کردیم که سیاه و کبود می شدیم. جواد 
همین بود که هســت. کم حرف، با اعتقادات مذهبی و برخاسته از خانواده ای سختی 

کشیده و محروم اما محترم و شریف.
دانشــگاه راه ما را جدا کرد. جواد رفت پرستاری خواند تا اینکه یک روز اتفاقی در اخبار 
عکسش را دیدم. شاید ۱۸ سال بعد. چقدر خوش حال شدم که بالاخره از آن نسل یک 
نفر عضو تیم ملی شد. فوتبال نشــد، تیراندازی. بالاخره یک نفر پرچم شهری که به 

واسطه مین های باقیمانده هنوز از جنگ زخم می خورد را در ورزش بالا برده بود.
جواد پرســتار بیمارستان بقیه الله شــده بود و کاملًا اتفاقی تیرانداز شد. خودش گفته: 
»تیراندازی را در طبقه منفی دو بیمارســتان به صورت کاملا اتفاقی شروع کردم. برای 
اولین بار سال ۸۹ یا ۹۰ بود که تپانچه بادی را به من نشان دادند تا تیراندازی کنم، در 
همان تجربه اول حدود امتیاز ۸۵ زدم و کســی که مسئول بود از من خواست تا پیگیر 
باشم. تشویق او باعث شد تا سراغ تیراندازی بروم و با مربیگری آقای خدابنده لو کارم 

را شروع کردم.«
و بالاخره صبح ظفر از راه رسید. در روزهایی که صدای گلوله های خوزستان را نمی شد 
انکار کرد و کمی آن طرف تر دهلران هم در تب گرمای شدید و کم آبی می سوخت جواد 
فروغی تپانچه را دستش گرفت، آرش کمانگیر شد تا نشان بدهد هر شلیکی بد نیست. 
جواد فروغی مدال طلای المپیک را برای ایران آورد. رکورد المپیک را هم شکســت. 
یک شگفتی تمام عیار اما نه اتفاقی. کسب مدال در این رشته با حضور رقبای درجه اول 
هرگز محصول یک شلیک اتفاقی نیست. جواد با اقتدار همه را کنار زد تا ایران اول شود.
همان موقع که تپانچه را برمی داشت، گلوله ای در آن می گذاشت چشمم به چفیه اش بود 
که پهن کرده بود. وقتی به تیر آخر بوسه زد، وقتی بعد از قهرمانی چفیه را پهن کرد، با 
همان آرامش و وقار. او به چیزی تظاهر نمی کند. باور قلبی  و اعتقادات عمیق خودش 
را دارد. ســجده شکر کرد و بعد موجی از شادی در کشور پیچید. چیزی که به آن نیاز 

داشتیم. مثل آب برای خوزستان. وقتی قرار شد روی سکو برود همان جوادی شد که ما 
در کلاس می شناختیم، با همان شیطنت زیر پوست اش. پرید روی سکو و انگار همه ما 
با او پریدیم روی سکو. همه ما در ایران، همه ما هم کلاسی هایش در دهلران که سر به 

سرش می گذاشتیم. همه مردم شهری که هنوز رنجور است و دردکشیده.
ایران پر از ستاره هایی مثل جواد است. عاشق وطن، ایستاده روی سکو با سلام به پرچم، 
برخاســته از خاکستر و حالا مایه مباهات. کاش الماس های خاک گرفته ایران را بیشتر 

کشف کنند.

* غیرت والبیالیست ها در اولین بازی
تیم ملی والیبال ایران در نخستین بازی مرحله گروهی این مسابقات از ساعت ۱۵:۱۰ 
امروز شنبه مقابل تیم قدرتمند لهستان، قهرمان جهان در سال ۲۰۱۸ صف آرایی کرد. 
ملی پوشان ایران در دیداری تماشایی انتقام المپیک ریو را از لهستان گرفتند و با پیروزی 

۳بر ۲ مقابل قهرمان جهان گام محکمی در شروع بازی ها برداشتند.
دو تیم ایران و لهستان در المپیک ریو نیز مقابل هم قرار گرفته بودند که تیم ملی در آن 

بازی با نتیجه ۳ بر ۲ مغلوب شده بود.
شاگردان ولادیمیر الکنو در ابتدای بازی شروع خوب و برابری مقابل لهستان داشتند و 
بازی تا امتیاز ۶ برابر پیش رفت اما در ادامه اسپک های تماشایی و برق آسای کورک 
و لئون و اشــتباه بازیکنان جوان تیم در کار سرعتی باعث شد تا حریف پیشی بگیرد. 
عملکرد خوب لهســتان در سرویس در ادامه باعث شد تا ست نخست با برتری ۲۵ بر 

۱۸ حریف همراه شود.
در ســت دوم ایران از ابتدا برتری را از آن خود کرد تا ۲ بر صفر پیش بیافتد. درخشش 
میثم صالحی در اسپک و دفاع، برتری ایران را تثبیت کرد تا ملی پوشان ۱۰ بر ۷ پیش 
باشند و همین باعث شد تا »ویتال هینن« سرمربی لهستان تقاضای تایم استراحت دهد. 
اما این وقفه تأثیری در درخشش و امتیاز آوری صالحی نداشت تا ایران ۱۳ بر ۸ پیش 

باشد و هینن مجدد تقاضای تایم استراحت دهد.
ملی پوشــان برتری خود را تا امتیاز ۲۲ بر ۱۹ حفظ کردند و زمانی که لهســتان امتیاز 
۲۰ را کســب کرد، الکنو تقاضای تایم استراحت داد تا مانع امتیاز آوری لهستان شود و 
اختلاف امتیاز را حفظ کند. در نهایت ایران با درخشش صالحی و عملکرد بد لهستان 
در سرویس موفق شد با نتیجه ۲۵ بر ۲۲ پیروز ست دوم شود تا دو تیم در ست شماری 

برابر یک شوند.
دو تیم در شــروع ست ســوم تا امتیاز ۴ برابر پیش رفتند اما در ادامه دو سرویس 
طوفانــی لئون، لهســتان را ۶ بر ۴ پیش انداخت تا الکنو تقاضای تایم اســتراحت 
دهد. لهســتان تا امتیاز ۱۴ بر ۱۲ پیش بود و دو دفاع بی نقص و تماشــایی مجرد 
و صالحــی کار را در امتیاز ۱۴ برابر کرد. در ادامه دفاع محمد موســوی نیز باعث 
برتری ۱۶ بر ۱۵ ایران شــد. عملکرد فوق العاده ایران در دفاع باعث برتری ۱۸ بر 

۱۶ شاگردان الکنو شد.
ملی پوشان ایران برتری را از دست ندادند و سد دفاعی ایران اختلاف امتیاز برتری 
را حفظ کرد تا ایران ۲۱ ۱۹ پیش باشــد و هینن مجبور به گرفتن تایم اســتراحت 
شــود. وقفه ایجاد شده جواب داد و سرویس های لئون به کمک لهستان آمد تا کار 
در امتیاز ۲۱ برابر شــود. تک دفاع مجرد یک بار دیگر ایران را در امتیاز ۲۲ پیش 
انداخت. اشــتباهات لهستانی ها در ادامه اختلاف امتیاز را به سود ایران بیش تر کرد 

تا ایران ست سوم را با نتیجه ۲۵ بر ۲۲ پیروز شود.
بازی در شــروع ســت چهارم نیز برابر آغاز شــد و دو تیم تا امتیاز ۴ برابر بودند. 
ســرویس های لئون بار دیگر به کمک لهســتان آمد تا حریف ۷ بر ۵ پیش بیافتد. 
امتیاز ســرویس های عبــادی پور ایران را در امتیاز ۷ برابر و ســپس ۸ بر ۷ پیش 
انداخت. بازی برابر دو تیم تا امتیاز ۱۵ پیش رفت و در ادامه سرویس های لهستان 
باعث شــد تا حریف ۱۸ بر ۱۵ پیش بیافتد و الکنو تقاضای تایم اســتراحت دهد. 
لهســتان برتری امتیاز خود را تا امتیاز ۲۲ بر ۱۸ حفظ کرد و در نهایت شــاگردان 

هینن با اتکا به سرویس های لئون با نتیجه ۲۵ بر ۲۲ پیروز شدند.
در این ســت نیز دو تیم بازی برابری داشــتند و بازی در امتیاز ۴ برابر شد. پس از 
آن لهســتان امتیاز برتری ۵ را به دست آورد تا الکنو تقاضای تایم استراحت دهد. 
در ادامه بازی دو تیم در امتیاز ۱۰ مســاوی شد. شاگردان الکنو امتیاز ۱۴ بر ۱۳ را 
از آن خود کردند و بازی جذابتر از قبل دنبال شــد تا در نهایت با امتیاز ۲۳ بر ۲۱ 

به سود ایران به پایان برسد.
 تیــم ملی والیبال ایران در گروه A المپیک با تیم های لهســتان، کانادا، ونزوئلا، 
ایتالیا و ژاپن همگروه است. پس از پایان مرحله گروهی چهار تیم به مرحله حذفی 

صعود خواهند کرد.
ملی پوشان در بازی دوم روز دوشنبه از ساعت ۴:۳۰ مقابل تیم ونزوئلا صف آرایی 
خواهد کرد. ونزوئلا در بازی نخست مقابل ژاپن، میزبان مسابقات شکست خورد.

سیاست واردات خودرو در دولت سیزدهم چه تغییری می کند؟
پیش بینی قیمت خودروهای وارداتی در دولت آینده

کمر فیلترینگ شکست!
پیام پورفلاح با انتشار کارتونی در صفحه اینستاگرام خود به ارائه طرح هایی برای محدود سازی استفاده 

از اینترنت و شبکه های اجتماعی واکنش نشان داد.

سخنگوی گمرک گفت: در فصل بهار بیش از یک 
میلیون و ۲۴ هزار تن کالای ایرانی  به ارزش ۳۲۸ 
میلیون و ۹۱۷ هزار دلار به چهار کشــور روســیه، 

آذربایجان، ترکمنستان و قزاقستان صادر شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از گمرک ایران، 
سید روح اله لطیفی، ســخنگوی گمرک در جمع 
مدیران و معاونین حوزه نظارت گمرکات مازندران 
در نوشهر در خصوص صادرات کشورمان به چهار 
کشــور حاشیه دریای خزر، اظهار داشت: در سه ماه 
نخست امســال بیش از ۳۰۰ هزار و ۹۴۱ تن کالا 
به ارزش ۱۳۵ میلیون و ۳۹۲ هزار دلار به کشــور 
روســیه، ۱۹۴ هزار و ۸۰۰ تــن کالا به ارزش ۸۶ 
میلیون و ۳۹۵ هــزار دلار به آذربایجان، ۳۹۹ هزار 
تن کالا به ارزش ۶۹ میلیون دلار به ترکمنســتان 
و ۱۲۹ هزار تــن کالا به ارزش ۳۸ میلیون دلار به 
قزاقستان صادر شد.وی در خصوص واردات از این 
کشورها گفت: در سه ماهه فصل بهار ۵۷۹ هزار تن 
کالا به ارزش ۳۵۳ میلیون دلار از این چهار کشور، 
کالا وارد شــده است که سهم روسیه ۵۱۰ هزار تن 
به ارزش ۳۲۱ میلیون و ۴۷۵ هزار دلار، قزاقســتان 
۵۱ هزار و ۲۷۲ تن به ارزش ۱۷ میلیون و ۴۵۰ هزار 
دلار، ترکمنســتان ۱۲ هزار و ۱۵۰ تن به ارزش ۹ 
میلیون و ۳۱۸ هزار دلار و ســهم آذربایجان چهار 
هزار و ۷۲۸ تن به ارزش چهار میلیون و ۷۰۴ هزار 
دلار بوده است.سخنگوی گمرک ایران تاکید کرد: 
روسیه و کشورهای حاشیه دریای مازندران سالانه 
بیش از ۵۰۰ میلیارد دلار واردات از کشورهای دیگر 

دارند که صادرات یک میلیارد و ۳۱۹ میلیون دلاری 
ایران به این چهار کشــور در ســال ۹۹ فقط ۲.۶۳ 
هزار وارادات به این کشورها است بنابراین با وجود 
افزایش ۱۸ و ۱۴ درصدی صادرات به آذربایجان و 
روســیه با ۵۱۰ و ۵۰۴ میلیون دلار، صادرات ۱۶۸ 
میلیون دلاری به قزاقستان و ۱۳۷ میلیون دلاری 
به ترکمنســتان، فاصله زیادی بــا میزان صادرات 
مطلوب به این کشــورها داریــم و باید توجه ویژه 
ای به این بازار بزرگ داشته باشیم.لطیفی در ادامه 
تاکید کرد: بهره گیری مناسب از ظرفیت های حمل 
و نقلی و بندری، بســته بندی، مطالعــه بازار، بازار 
رسانی و بازاریابی و نهایتاً تولید کالاهای با کیفیت 
و با ارزش افزوده بالا به کشــورهای حاشیه دریای 
مازندران می تواند به افزایش صادرات، ایجاد اشتغال 
و رونق اقتصادی منجر شود که در این راه علاوه بر 
توجه ویژه ســازمان های ذیمدخل در حوزه تولید و 
تجارت خارجی، آگاهی بخشی عمومی برای فعال 
کردن همه ظرفیت های صادراتی به ویژه در جوانان 
تحصیلکرده به عنــوان نیروی مولد، دارای اهمیت 
ویژه ای اســت.در این نشست، علی یوسفی منش 
ناظر گمرکات مازندران و مدیرکل گمرک نوشــهر 
اظهار داشــت: ســهم تجارت خارجی در گمرکات 
استان در ســال ۹۹ بیش از سه میلیون ۴۵۰ هزار 
تن کالا به ارزش یک میلیــارد و ۹۸ میلیون دلار 
بوده است که سهم صادرات ۷۴۵ هزار تن به ارزش 
۱۸۱ میلیون دلار و سهم واردات دو میلیون و ۷۰۷ 
هزار تن کالا به ارزش ۹۱۷ میلیون دلار بوده است.

 صادرات بهاری  به کشورهای حاشیه خزر
 به ۳2۹ میلیون دلار رسید


